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Aika 22.11.2021, klo 14:00 - 18:30

Paikka Kaupungintalo, kaupunginvaltuuston istuntosali

Käsitellyt asiat

§ 457 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

§ 458 Pöytäkirjan tarkastus

§ 459 Ilmoitusasiat

§ 460 Otto-oikeus/viranhaltijoiden päätökset

§ 461 Otto-oikeus/viranhaltijoiden päätökset, kaupunginjohtaja

§ 462 Otto-oikeus/lautakuntien päätökset

§ 463 Mikkelin kaupungin ilmasto-ohjelma

§ 464
Mikkelin kaupungin lausunto Etelä-Savon maakuntaohjelmaluonnoksesta 
vuosille 2022-2025

§ 465 Eteläinen aluekoulu - vastine markkinaoikeudelle

§ 466 Tontin 491-20-32-2 myyminen / Kiinteistö Oy Mikkelin Terminaali

§ 467 Asia poistettiin esityslistalta

§ 468 Retkisatamien, uimarantojen ja retkeilyreittien ylläpidon yhtenäistäminen

§ 469 Selvitys vesimaksujen korotusehdotuksen perusteista

§ 470 Mikkelin Vesiliikelaitoksen konsernilaina 2021

§ 471 Maatalouslomituksen yhdistyminen Parikkalan ja Rantasalmen kuntien kanssa

§ 472
Päätös kunnalliskanteluasiassa, rakennustarkastajan toiminta - Itä-Suomen 
aluehallintovirasto

§ 473 Työsuojelun yhteistoimintaorganisaatio toimikaudelle 1.1.2022 - 31.12.2025

§ 474 Kaupunginhallituksen ja -valtuuston kokousaikataulu, kevät 2022

§ 475
Valtuustoaloite: Selvitys kansainvälisen IB-luokan perustamisesta
/aloittamisesta Mikkelissäsekä A2 -kielen vaaditun ryhmäkoon pienentämisestä
/opettamisen digitalisoimisesta

§ 476
Valtuustoaloite: Kaupunginvaltuuston-, hallituksen ja virkamiesjohdon 
tutustuminen pitäjiin ja yrityksiimme

§ 477 Valtuustoaloite: Mikkelin kaupungille järjestöstrategia ja pysyvä yhteistyömalli

§ 478
Valtuustoaloite: Selvitys Mikkelin kaupungin omistamien kiinteistöjen 
korjaustarpeesta 1-10 vuoden aikana

§ 479 Asia poistettiin esityslistalta
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§ 480
Valtuustoaloite: Korkean jalostusasteen tuotteiden kautta tuloja kaupunkimme 
hyvinvointiin

§ 481 Mikkelin kaupungin energiaomistusjärjestelyt
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Saapuvilla olleet jäsenet
Pirjo Siiskonen, puheenjohtaja
Satu Taavitsainen, 1. varapuheenjohtaja, poistui 18:01
Raimo Heinänen, 2. varapuheenjohtaja
Armi Salo-Oksa
Eero Aho, poistui 18:15
Heli Kauppinen
Jarno Strengell
Pekka Pöyry
Petri Pekonen
Pirkko Valtola
Tanja Hartonen
Jouko Kervinen, varajäsen, saapui 14:09, poistui 14:20
Juha T Ropponen, varajäsen, saapui 18:15

Muut saapuvilla olleet
Ari Liikanen, hallintojohtaja, sihteeri
Timo Halonen, kaupunginjohtaja
Virpi Siekkinen, sivistysjohtaja, poistui 18:09
Oskari Valtola, kaupunginvaltuuston puheenjohtaja
Jouni Riihelä, kaupunkikehitysjohtaja, poistui 18:24
Heidi Hänninen, viestintäpäällikkö
Tiia Tamlander, vt. talousjohtaja
Laura Hämäläinen, kaupunginvaltuuston 1. varapuheenjohtaja, saapui 14:08
Minna Pöntinen, kaupunginvaltuuston 2. varapuheenjohtaja
Topiantti Äikäs, maankäyttöjohtaja, saapui 17:52, poistui 17:59
Arja Väänänen, hyvinvointikoordinaattori, saapui 16:40, poistui 17:06
Aki Kauranen, strategia- ja kehityspäällikkö, saapui 16:40, poistui 17:45
Reijo Turkki, vesilaitoksen johtaja, saapui 17:10, poistui 17:42
Jarkko Hyttinen, kiinteistöjohtaja, saapui 17:45, poistui 17:51

Poissa
Maria Närhinen, henkilöstöjohtaja
.
.
Käsittelyjärjestys: § 457-458, 481, 463, 459, 469-470, 460-462, 464-468, 471-480
.
.

Allekirjoitukset

Pirjo Siiskonen
Puheenjohtaja

Ari Liikanen
Sihteeri
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Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty

24.11.2021

Petri Pekonen
pöytäkirjantarkastaja

24.11.2021

Jarno Strengell
pöytäkirjantarkastaja § 481

24.11.2021

Armi Salo-Oksa
pöytäkirjantarkastaja

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Mikkelin kaupungin yleisessä tietoverkossa www.mikkeli.fi
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§ 457
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Päätös
Puheenjohtaja totesi kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
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§ 458
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valitaan Petri Pekonen ja Armi Salo-
Oksa. Pöytäkirja tarkastetaan sähköisesti keskiviikkona 24.11.2021 ja on sen jälkeen 
nähtävänä kaupungin yleisessä tietoverkossa.

   

Päätös
Hyväksyttiin.
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§ 459
Ilmoitusasiat

Kaupunginhallituksen tietoon saatetaan seuraavat ilmoitusluontoiset asiat:

Pöytäkirja Vaalijala ky hallitus 27.10.2021
Pöytäkirja Essote hallitus 4.11.2021
Strategiakatsaus
Strategia- ja kehityspäällikkö Aki Kauranen selvittää kokouksessa 
strategiavalmistelun tilannetta.

   

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Merkitään tiedoksi.
   

Päätös
Merkittiin.

Merkitään, että strategia- ja kehityspäällikkö Aki Kauranen selosti strategian 
valmistelutilanteesta kaupunginhallitukselle.

Merkitään, että strategia- ja kehityspäällikkö Aki Kauranen ja hyvinvointikoordinaattori 
Arja Väänänen saapuivat kokoukseen tämän pykälän käsittelyn aikana klo 16.40 ja Arja 
Väänänen poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn jälkeen klo 17.06.
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§ 460
Otto-oikeus/viranhaltijoiden päätökset

Hallintojohtaja
Hankintapäätökset:
§ 6 Kaupungin ilmoituslehdet, palveluhankinta, 16.11.2021

Palvelujohtaja/Ruoka- ja puhtauspalvelut
Henkilöstöpäätökset:
§ 42 Palkattoman työvapaan myöntäminen palveluvastaava Jenni Tukiaiselle ajalle 
1.11.2021 – 31.12.2021, 08.11.2021
§ 43 Anu Baggen valitseminen palvelutyöntekijän tehtävään uimahalli-tiimiin, 
12.11.2021

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Koska kaupunginjohtaja ei ole havainnut viranhaltijapäätöksissä sellaista, mikä olisi 
esteenä päätösten täytäntöönpanolle kaupunginjohtaja ehdottaa, ettei 
kaupunginhallitus käytä kuntalain 92 §:n mukaista otto-oikeutta em. viranomaisten 
tekemiin päätöksiin.

Päätös
Hyväksyttiin.
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§ 461
Otto-oikeus/viranhaltijoiden päätökset, kaupunginjohtaja

Kaupunginjohtaja
Talouspäätökset:
§ 8 Talousarviolainan ottaminen vuonna 2021, 05.11.2021

Ehdotus
Esittelijä: Pirjo Siiskonen, kaupunginhallituksen puheenjohtaja

Koska kaupunginhallituksen puheenjohtaja ei ole havainnut 
viranhaltijapäätöksissä sellaista, mikä olisi esteenä päätösten täytäntöönpanolle 
puheenjohtaja ehdottaa, ettei kaupunginhallitus käytä kuntalain 92 §:n mukaista otto-
oikeutta em. päätöksiin.

Päätös
Hyväksyttiin.
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§ 462
Otto-oikeus/lautakuntien päätökset

Kaupunginhallituksen tietoon saatetut pöytäkirjat:

Anttolan aluejohtokunta 21.10.2021
Vammaisneuvosto 19.10.2021
Vanhusneuvosto 20.10.2021
Mikkelin pitäjän aluejohtokunta 21.10.2021
Tarkastuslautakunta 26.10.2021
Kaupunkikehityslautakunta 2.11.2021
Ristiinan aluejohtokuna 1.11.2021
Suomenniemen aluejohtokunta 10.11.2021
Haukivuoren aluejohtokunta 8.11.2021
Vesiliikelaitoksen johtokunta 16.11.2021

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Koska kaupunginjohtaja ei ole havainnut pöytäkirjoissa sellaista, mikä olisi esteenä 
päätösten täytäntöönpanolle kaupunginjohtaja ehdottaa, ettei kaupunginhallitus 
käytä kuntalain 92 §:n mukaista otto-oikeutta em. viranomaisten tekemiin päätöksiin.

Päätös
Hyväksyttiin.
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Mikkelin seudun ympäristölautakunta, § 39,21.04.2021
Mikkelin seudun ympäristölautakunta, § 98,13.10.2021
Kaupunginhallitus, § 446,01.11.2021
Kaupunginhallitus, § 463, 22.11.2021

§ 463
Mikkelin kaupungin ilmasto-ohjelma

MliDno-2021-1695

Mikkelin seudun ympäristölautakunta, 21.04.2021, § 39

Valmistelijat / lisätiedot:
Hanna Pasonen
Hanna.Pasonen@mikkeli.fi
ympäristöpäällikkö

Liitteet
1 Liite Ympltk Mikkelin-ilmasto-ohjelma-LUONNOS
2 Liite Ympltk Kangasniemen-ilmasto-ohjelma-LUONNOS
3 Liite Ympltk Mharjun-ilmasto-ohjelma-LUONNOS
4 Liite Ympltk Pertunmaan-ilmasto-ohjelma-LUONNOS

Mikkelin seudun kuntien ilmasto-ohjelmat ovat luonnosvaiheessa. Ohjelmat on 
valmisteltu osana Mikkelin seudun kuntailmasto 2050 hanketta (EAKR), jossa on 
mukana Mikkelin lisäksi Hirvensalmi, Kangasniemi, Juva, Mäntyharju, Puumala ja 
Pertunmaa. Liitteenä on ehdotukset Mikkelin, Kangasniemen, Mäntyharjun ja 
Pertunmaan ilmasto-ohjelmien luonnoksiksi. Juva ja Puumala käsittelevät omat 
ilmasto-ohjelmaluonnokset omissa toimielimissään. Hirvensalmi valmistelee omassa 
aikataulussaan Mikkelin seudun kuntailmasto -hankkeessa laaditun luonnoksen 
pohjalta yhdistetyn ilmasto- ja ympäristöohjelman. 

Ilmasto-ohjelmien valmistelua on tehty vuoropuhelussa kuntien viranhaltijoiden, 
seudun tutkimus- ja kehittämisorganisaatioiden, kunnallisten 
yritysten ja oppilaitosten kanssa. Työssä on hyödynnetty mm. Kuntaliiton, eri 
ministeriöiden ja tutkimuslaitosten tapahtumia sekä materiaaleja. Hankkeessa on 
järjestetty kuntakohtaisia ilmastotapaamisia ja webropol-pohjainen ilmastokysely, 
johon vastasi yhteensä noin 80 henkilöä. 

Ilmasto-ohjelmien tavoitteena on tarjota koottu ilmastonäkökulma kuntien 
strategiatyön tueksi, määritellä kuntakohtaiset ilmastotavoitteet ja tukea kuntien 
ilmastotyötä yksityiskohtaisilla toimenpide-esityksillä. Ohjelmat on 
laadittu vuosille 2021-2031. 

Ohjelmien tavoitteet on suhteutettu kansallisiin tavoitteisiin. Suomen tavoitteena on 
saavuttaa hiilineutraalius viimeistään vuonna 2035. Tämä tarkoittaa päästöjen 
vähentämistä 70 % vuoden 1990 tasosta ja loppujen 30 % vähentämistä hiilinielujen 
avulla. Mikkelin ilmasto-ohjelmaluonnoksessa tavoitteeksi on asetettu hiilineutraalius 
vuoteen 2030 mennessä. Muiden seudun kuntien luonnoksissa tavoitteet ovat samat 
kuin Suomella. Ilmasto-ohjelmien visioihin kuuluu, että Mikkelin seudulla tuotetaan 
myös muualle sopivia esimerkkejä hiilineutraalisuutta edistävistä ratkaisuista.  
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Päätavoitteen edistämiseksi ohjelmissa on asetettu alakohtaisia tavoitteita, 
toimenpiteitä ja mittareita. Mikkelin seudun kuntien suurimpia päästölähteitä ovat 
tieliikenne, energiantuotanto ja –kulutus sekä maatalous, joista kaikista on ohjelmissa 
omat osionsa. Vuonna 2020 tehtyjen valtakunnallisten vähähiilikarttojen perusteella 
päästöjä on vaikeinta vähentää maataloudessa. Tämä kannattaa huomioida 
tavoitteiden asettamisessa ja arvioinnissa.  

Suurin osa ilmastotyöstä toteutuu muun toiminnan sisällä ilman erillisiä 
resursseja. Energia-alalla erityisesti pienten kuntien kannattaa hakea yhteistyötä ja 
kumppaneita taloudellisimpien ja ilmastoystävällisimpien ratkaisujen 
löytämiseen. Erityisesti taajamissa voidaan maankäytön suunnittelulla tukea 
vähäpäästöisiä ratkaisuja. 

Kunnat voivat toimia omalla metsänhoidollaan esimerkkinä siitä, kuinka metsien 
puumäärä ja hiilivarasto kasvavat samalla, kun metsistä saadaan tuloja ja muita 
hyötyjä. Jos seudun muut metsänomistajat seuraavat esimerkkiä, niin metsäisellä 
seudulla hiilinielutavoitteen saavuttaminen helpottuu.  

Seudun luonto vetää ihmisiä puoleensa ja seudun kuntia yhdistää runsas vapaa-
ajanasutus. Tavoitteena on kehittää monipaikkaisuutta ja luontoon liittyvää vapaa-
ajan viettoa vähäpäästöiseksi vaihtoehdoksi lentäen ja/tai kauas 
suuntautuvalle matkailulle mm. vähentämällä autoilun tarvetta palveluita 
parantamalla.  

Mikkelin seudulle rakennetaan osana Kuntailmasto 2050 -hanketta ja erillisellä 
ympäristöministeriön hankerahoituksella Ilmastopolku-nimistä kokonaisuutta, joka 
tarjoaa tukea ja koulutusta isompiin ja pienempiin ilmastokasvatusprojekteihin 
osallistujien oman valinnan mukaan. Alueen ilmastotyöstä kootaan esimerkkejä 
verkkoon ja niitä hyödynnetään opetuksessa ja erilaisten toimintojen 
ilmastovaikutusten arvioinnissa.  

 

Ehdotus
Esittelijä: Maria Tirkkonen, terveysvalvonnan johtaja

Mikkelin seudun ympäristölautakunta merkitsee Mikkelin seudun kuntien ilmasto-
ohjelmatyön tilannekatsauksen ja Mikkelin, Kangasniemen, Mäntyharjun ja 
Pertunmaan ilmasto-ohjelmaluonnokset tiedoksi, ja valtuuttaa Mikkelin seudun 
ympäristöpalvelut tekemään tarpeellisia muutoksia ilmasto-ohjelmaluonnoksiin 
yhteistyössä kuntien kanssa. Kunnat valmistelevat ja hyväksyvät ohjelmat 
kuntakohtaisesti omassa aikataulussaan. Mikkelin seudun kuntailmasto -hanke 
tarjoaa tukea ohjelmien muokkaamiseen ja käsittelyyn hankkeen keston puitteissa.  

Päätös
Merkitään tiedoksi. Lisäksi lautakunta esittää, että luonnokset ilmasto-ohjelmista 
asetetaan yleisesti nähtäville, ja luonnoksista pyydetään lausuntoja ja mielipiteitä, 
jonka jälkeen Ympäristöpalvelut ja Mikkelin seudun ilmasto 2050 -hanke valmistelee 
saadun palautteen perusteella muutetut luonnokset kuntiin hyväksyttäviksi.
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Mikkelin seudun ympäristölautakunta, 13.10.2021, § 98

Valmistelijat / lisätiedot:
Hanna Pasonen
Hanna.Pasonen@mikkeli.fi
ympäristöpäällikkö

Liitteet
1 Liite Ympltk Mikkelin-ilmasto-ohjelma-LUONNOS-061021
2 Liite Ympltk Kangasniemen-ilmasto-ohjelma-LUONNOS-061021
3 Liite Ympltk Mharjun-ilmasto-ohjelma-LUONNOS-061021
4 Liite Ympltk Pertunmaan ilmasto-ohjelma_LUONNOS_061021

Mikkelin seudun kuntien ilmasto-ohjelmia on valmisteltu osana Mikkelin seudun 
kuntailmasto 2050 -hanketta (EAKR), jossa on mukana Mikkelin lisäksi Hirvensalmi, 
Kangasniemi, Juva, Mäntyharju, Puumala ja Pertunmaa. Liitteenä on ehdotukset 
Mikkelin, Kangasniemen, Mäntyharjun ja Pertunmaan ilmasto-ohjelmien luonnoksiksi. 
Juva ja Puumala käsittelevät omat ilmasto-ohjelmaluonnokset omissa 
toimielimissään. Hirvensalmi valmistelee omassa aikataulussaan Mikkelin seudun 
kuntailmasto -hankkeessa laaditun luonnoksen pohjalta yhdistetyn ilmasto- ja 
ympäristöohjelman. 

Ilmasto-ohjelmien valmistelua on tehty vuoropuhelussa kuntien viranhaltijoiden, 
seudun tutkimus- ja kehittämisorganisaatioiden, kunnallisten yritysten ja oppilaitosten 
ja Mikkelin seudun ilmastohankkeiden (Hiilivapaa Etelä-Savo ja Päästötön liikenne 
Mikkelin seudulla) kanssa vuosien 2020 ja 2021 aikana. Työssä on hyödynnetty mm. 
Kuntaliiton, eri ministeriöiden ja tutkimuslaitosten tapahtumia sekä 
materiaaleja. Hankkeessa on järjestetty  kuntalaisille, päättäjille ja viranhaltijoille 
suunnattuja kuntakohtaisia ilmastotapaamisia ja webropol-pohjainen ilmastokysely, 
johon vastasi yhteensä noin 80 henkilöä. 

Ilmasto-ohjelmien tavoitteena on määritellä kuntakohtaiset ilmastotavoitteet ja tukea 
kuntien ilmastotyötä yksityiskohtaisilla toimenpide-esityksillä. Ohjelmat on 
laadittu vuosille 2022-2035. Ohjelmien tavoitteet on suhteutettu kansallisiin 
tavoitteisiin. Suomen tavoitteena on saavuttaa hiilineutraalius viimeistään vuonna 
2035. Tämä tarkoittaa päästöjen vähentämistä 70 % vuoden 1990 tasosta ja loppujen 
30 % vähentämistä hiilinielujen avulla. Mikkelin ilmasto-ohjelmaluonnoksessa 
tavoitteeksi on asetettu hiilineutraalius vuoteen 2030 mennessä. Muiden seudun 
kuntien luonnoksissa tavoite on sama kuin Suomen kansallinen tavoite. 

Kangasniemen, Mikkelin, Mäntyharjun ja Pertunmaan kuntien ilmasto-
ohjelmaluonnoksia esiteltiin Mikkelin seudun ympäristölautakunnalle 21.4.2021 (§ 39). 
Tuolloin lautakunta esitti, että luonnokset asetetaan yleisesti nähtäville ja 
niistä pyydetään lausuntoja eri sidosryhmiltä. Lausuntokierros toteutettiin keväällä 
2021 niin, että ohjelmaluonnokset olivat verkossa yleisesti nähtävillä kommentointia 
varten 7.6.2021 saakka. Lisäksi ohjelmaluonnoksista pyydettiin erikseen lausunnot 
MTK Etelä-Savolta, Mikkelin seudun yrittäjät - ja vapaa-ajanasukasyhdistyksiltä sekä 
Suur-Savon luonnonsuojeluyhdistykseltä. Lausuntoja saatiin määräaikaan mennessä 6 
kpl. MTK-Etelä-Savo ry antoi lausunnon kaikkien neljän kunnan ilmasto-
ohjelmaluonnoksista, Suomen luonnonsuojelunliiton Suur-Savon yhdistys ry:n 
lausunnot (3 kpl) koskivat Mikkelin, Mäntyharjun ja Pertunmaan ilmasto-
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ohjelmaluonnoksia, yksi yksityishenkilö antoi lausuntonsa Kangasniemen ilmasto-
ohjelmaluonnoksesta ja MTK Metsänomistajien lausunto koski kaikkien neljän kunnan 
ilmasto-ohjelmaluonnoksia. Yhteenveto lausuntojen sisällöstä on oheismateriaalina.

Lausuntojen keskeinen sisältö on käyty Mikkelin, Kangasniemen, Mäntyharjun ja 
Pertunmaan kunnanjohtajien kanssa läpi ja linjattu lausuntojen johdosta tehdyt 
muutokset ohjelmiin. Samalla kunnanjohtajat ovat omalta osaltaan kommentoineet 
ohjelmaluonnoksia. Kuntien viranhaltijoiden kanssa on käyty kesän aikana kunkin 
viranhaltijan vastuualueen tavoitteet ja toimenpiteet läpi, ja pyydetty kommentteja 
muilta osin ohjelmaluonnoksen teksteihin. Samoin keskusteluja on käyty ja 
kommentteja pyydetty Etelä-Savon Energialta, Suur-Savon Sähköltä, Metsäsairilalta ja 
Mikseimikkeliltä. Saatujen lausuntojen, mielipiteiden ja kommenttien pohjalta on 
valmisteltu liitteenä olevat ilmasto-ohjelmaluonnokset Mikkelille, Kangasniemelle, 
Mäntyharjulle ja Pertunmaalle.

Ehdotus
Esittelijä: Maria Tirkkonen, terveysvalvonnan johtaja

Mikkelin seudun ympäristölautakunta merkitsee Mikkelin seudun kuntien ilmasto-
ohjelmatyön tilannekatsauksen ja Mikkelin, Kangasniemen, Mäntyharjun ja 
Pertunmaan ilmasto-ohjelmaluonnokset tiedoksi, ja lähettää ohjelmaluonnokset 
Mikkelin, Kangasniemen, Mäntyharjun ja Pertunmaan kunnanhallituksille ja edelleen 
kunnanvaltuustoille hyväksyttäviksi. Mikkelin seudun kuntailmasto -hanke tarjoaa 
tukea ohjelmien viimeistelyyn ja käsittelyyn hankkeen keston puitteissa (31.12.2021 
saakka).

Päätös
Merkittiin tiedoksi sillä lisäyksellä, että lautakunta pyytää 
Ympäristöpalveluja tekemään ohjelmaluonnoksiin seuraavat lisäykset:

- Puurakentaminen selkeämmin mukaan ohjelmiin (oma osio puurakentamiselle).

- Selvitettävä, onko alueella ylimääräistä biokaasun tuotantoa, ja mahdollisesti 
biokaasun polttamisen aiheuttamia ylimääräisiä päästöjä.

- Tuulivoiman selvittäminen kaikkiin ohjelmiin.

- Ehdotetaan Mikkelille hiilineutraalisuustavoitteeksi vuoden 2030 sijaan vuotta 2035.

Kaupunginhallitus, 01.11.2021, § 446

Kaupunginhallitus, 22.11.2021, § 463

Valmistelija / lisätiedot:
Hanna Pasonen
Hanna.Pasonen@mikkeli.fi
ympäristöpäällikkö

Liitteet
1 Liite Kh Mikkelin-ilmasto-ohjelma-LUONNOS-231121
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Mikkelin seudun kuntien ilmasto-ohjelmia on valmisteltu osana Mikkelin seudun 
kuntailmasto 2050 -hanketta (EAKR), jossa on mukana Mikkelin lisäksi Hirvensalmi, 
Kangasniemi, Juva, Mäntyharju, Puumala ja Pertunmaa. Ilmasto-ohjelmien valmistelua 
on koordinoinut Mikkelin seudun kuntailmasto 2050 -hankkeeseen palkattu 
ilmastokoordinaattori. Ilmasto-ohjelmien valmistelua on tehty 
vuoropuhelussa kuntien viranhaltijoiden, seudun tutkimus- 
ja kehittämisorganisaatioiden, kunnallisten yritysten ja oppilaitosten ja Mikkelin 
seudun ilmastohankkeiden (Hiilivapaa Etelä-Savo ja Päästötön liikenne Mikkelin 
seudulla) kanssa vuosien 2020 ja 2021 aikana. Työssä on hyödynnetty mm. 
Kuntaliiton, eri ministeriöiden ja tutkimuslaitosten tapahtumia sekä 
materiaaleja. Hankkeessa on järjestetty  kuntalaisille, päättäjille ja viranhaltijoille 
suunnattuja kuntakohtaisia ilmastotapaamisia ja webropol-pohjainen ilmastokysely, 
johon vastasi yhteensä noin 80 henkilöä. 

Ilmasto-ohjelmien tavoitteena on määritellä kuntakohtaiset ilmastotavoitteet ja tukea 
kuntien ilmastotyötä yksityiskohtaisilla toimenpide-esityksillä. Ohjelmat on 
laadittu vuosille 2022-2035. Suomen tavoitteena on saavuttaa hiilineutraalius 
viimeistään vuonna 2035. Tämä tarkoittaa päästöjen vähentämistä 70 % vuoden 1990 
tasosta ja loppujen 30 % vähentämistä hiilinielujen avulla. Mikkelin ilmasto-
ohjelmaluonnoksessa tavoitteeksi on asetettu hiilineutraalius vuoteen 2030 
mennessä. Ohjelmien muut keskeiset tavoitteet on suhteutettu kansallisiin 
tavoitteisiin.

Ilmastonmuutos tuo mukanaan monia erilaisia suoria ja epäsuoria riskejä, jotka 
vaikuttavat yhteiskunnan kaikkiin sektoreihin. Se muodostaakin laaja-alaisen 
yhteiskunnallisen haasteen, jonka kokonaiskustannukset nousevat huomattavan 
suuriksi. Ilmastonmuutos aiheuttaa jo nyt merkittäviä kustannuksia, esimerkiksi 
myrskytuulien aiheuttamina metsätuhoina tai sähköverkon vaurioina. Jatkossa 
ilmastoriskien aiheuttamat kustannukset kasvavat sitä enemmän, mitä vähemmän 
ilmastonmuutosta saadaan hillittyä. Yksittäisten ilmastonmuutosta hillitsevien 
toimenpiteiden kustannukset ovat vaikeasti arvioitavissa, sillä ne ovat täysin 
tapauskohtaisia. Ilmastotoimenpiteiden osalta on myös tärkeää huomioida, että niistä 
aiheutuvien kustannusten ohella niiden avulla voidaan saada myös säästöjä, erityisesti 
energiakulutuksessa. Ilmastotoimenpiteiden kustannukset todennäköisesti myös 
kasvavat, mitä myöhemmin ilmastonmuutoksen aiheuttamiin riskeihin 
reagoidaan. Ilmastonmuutoksen hillintään ja sopeutumiseen voidaan vaikuttaa 
liikennettä, maankäyttöä, rakentamista, maa- ja metsätaloutta, jäte- ja vesialaa sekä 
ympäristönsuojelua koskevalla lainsäädännöllä ja on odotettavissa, että 
lähitulevaisuudessa monet ilmastonmuutoksen hillintään tähtäävät toimet tulevat 
osaksi lainsäädäntöä. Lisäksi ilmastolain (609/2015) uudistuksessa lakiin ollaan 
lisäämässä kunnallisten viranomaisten velvoite edistää kansallisten 
ilmastotavoitteiden toteutumista. Kuntakohtaiset ilmasto-ohjelmat edistävät myös 
lainsäädännön kautta tulevien velvoitteiden toteuttamista kunnissa.

Mikkelin seudun kuntien ilmasto-ohjelmaluonnokset esiteltiin Mikkelin seudun 
ympäristölautakunnalle 21.4.2021 (§ 39). Tuolloin lautakunta esitti, että luonnokset 
asetetaan yleisesti nähtäville ja niistä pyydetään lausuntoja eri sidosryhmiltä. 
Lausuntokierros toteutettiin keväällä 2021 niin, että ohjelmaluonnokset olivat 
verkossa yleisesti nähtävillä kommentointia varten 7.6.2021 saakka. 
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Lisäksi ohjelmaluonnoksista pyydettiin erikseen lausunnot MTK Etelä-Savolta, Mikkelin 
seudun yrittäjät - ja vapaa-ajanasukasyhdistyksiltä sekä Suur-Savon 
luonnonsuojeluyhdistykseltä. Lausuntoja saatiin määräaikaan mennessä 6 
kpl. Lausuntojen keskeinen sisältö on käyty kunnanjohtajien ja muiden keskeisten 
viranhaltijoiden kanssa läpi ja linjattu lausuntojen johdosta tehdyt muutokset 
ohjelmiin. Samalla kunnanjohtajat ovat omalta osaltaan kommentoineet 
ohjelmaluonnoksia. Samoin keskusteluja on käyty ja kommentteja pyydetty Etelä-
Savon Energialta, Suur-Savon Sähköltä, Metsäsairilalta ja Mikseimikkeliltä. Saatujen 
lausuntojen, mielipiteiden ja kommenttien pohjalta on valmisteltu liitteenä 
oleva ilmasto-ohjelmaluonnos Mikkelin kaupungille. 

Luonnos esiteltiin Mikkelin seudun ympäristölautakunnalle 13.10.2021. 
Ympäristölautakunta merkitsi ilmasto-ohjelmaluonnoksen tiedoksi ja lähetti sen 
Mikkelin kaupunginhallitukselle hyväksyttäväksi. Ympäristölautakunta esitti, että 
ilmasto-ohjelmaan sisällytetään puurakentamisen edistäminen ja tuulivoiman 
sijoittamisen selvittäminen selkeämmin mukaan. Lisäksi ympäristölautakunta esitti, 
että Mikkelin hiilineutraalisuustavoitteeksi asetetaan vuoden 2030 sijaan vuosi 2035, 
mikä vastaa Suomen kansallista tavoitetta.

Ympäristöpäällikkö Hanna Pasonen ja ilmastokoordinaattori Sari Hämäläinen 
selostavat asiaa kokouksessa. 

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy liitteenä olevan 
ilmasto-ohjelman. 

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana Petri Pekonen esitti Pekka Pöyryn, Tanja Hartosen, 
Eero Ahon ja Raimo Heinäsen kannattamana, että Mikkelin ilmasto-
ohjelmassa asetaan hiilineutraaliustavoite vuoteen 2035.

Puheenjohtaja totesi, että on tehty esittelijän ehdotuksesta poikkeava esitys ja esitti 
asian ratkaistavaksi äänestyksellä site, että ne jotka kannattavat esittelijän esitystä, 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Petri Pekosen esitystä, äänestävät ei. Äänestys 
hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 3 jaa ääntä (Heli Kauppinen, Satu 
taavaisainen ja Jarno Strengell) ja 7 ei ääntä (Armi Salo-Oksa, Raimo Heinänen, Eero 
Aho, Pirkko Valtola, Petri Pekonen, Pekka Pöyry ja Tanja Hartonen) sekä 1 tyhjä ääni 
(Pirjo Siiskonen). Puheenjohtaja totesi, että Petri Pekosen esitys on tullut 
kaupunginhallituksen päätökseksi. 

Lisäksi esittelijä esitti ohjelmaan lisättäväksi, että Mikkelin kaupungin tilaisuuksissa 
luovutaan ulkomaisista ruoista ja kertakäyttöastioista. Mikkelin kaupungin 
tilaisuuksissa tarjoillaan vain suomalaisista kotimaisista raaka-aineista valmistettua 
ruokaa (paitsi kahvi ja tee). Mieluiten lähiruokaa. Syynä muutokseen on halu 
varmistaa, että ympäristöasiat ja liikenteen päästöjen vähentäminen tulevat 
huomioiduksi kaupungin tilaisuuksissa. Kaupungin linjaus on voimassa kaikissa 
kokouksissa, seminaareissa, työpajoissa, vastaanotto/-edustustilaisuuksissa ja 
yleisötilaisuuksissa, joissa on tarjoiluja.
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Edelleen Pirjo Siiskonen esitti Raimo Heinäsen, Petri Pekosen ja Pekka Pöyryn 
kannattamana, että ohjelmaan laaditaan puurakentamisesta erillinen oma kohtansa. 
Puheenjohtaja tiedusteli, että voidaanko muutosesitys hyväksyä. Hyväksyttiin. Muilta 
osin esittelijän muutettu pohjaesitys hyväksyttiin yksimielisesti.
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§ 464
Mikkelin kaupungin lausunto Etelä-Savon maakuntaohjelmaluonnoksesta vuosille 2022-2025

MliDno-2021-2432

Valmistelija / lisätiedot:
Aki Kauranen
aki.kauranen@mikkeli.fi
strategia- ja kehityspäällikkö

Mikkelin kaupungilta on pyydetty lausuntoa luonnoksesta Etelä-Savon 
maakuntaohjelmaksi vuosille 2022-2025. Ohjelmaluonnos löytyy osoitteesta 
https://www.esavo.fi/resources/public/Kehittaminen/Maakuntaohjelma
/maakuntaohjelma_2022_2025_luonnos08102021.pdf . Lausunto annetaan sähköisen 
lomakkeen kautta, jossa kohdittain kysytään ohjelmassa esitettyjen toimenpiteiden 
vastaavuutta Etelä-Savon lähivuosien kehittämistarpeisiin sekä lausujatahon omaa 
näkemystä osallistumisesta tavoitteiden toteuttamiseen tulevina vuosina.

Mikkelin kaupungin osalta voidaan yleisesti todeta, että ohjelmaluonnos on hyvin 
kirjoitettu ja sieltä löytyy kaupungin ja seudun keskeiset mahdollisuudet ja 
kehittämiskohteet. Ohjelman tavoitteita on runsaasti, mutta toisaalta ohjelma antaa 
jatkossa hyvän pohjan eri kehittämistarpeiden hankkeistamiselle. Mikkelin kaupunki 
kuitenkin esittää, että ohjelmaluonnokseen nostettaisiin esille ajankohtainen tarve ns. 
kakkosasumisen tilastoinnin käynnistämiseksi sekä lisäksi Etelä-Savon vapaa-
ajanasumiseen kohdistuva kehittämistarve ja -potentiaali. Kyseessä on yksi 
monipaikkaisuuden ilmenemismuoto, johon on perusteltua kohdentaa erityistä 
huomiota sen merkittävyyden takia koko Etelä-Savon alueella.

Edellä mainitut asiat huomioiden Mikkelin kaupungin lausunnossa annetaan 
seuraaville kaikille tavoitteille ja painopisteille arvio 4 (liukuvalikko 1-5, jossa 1 = ei 
vastaa lainkaan ja 5 =vastaa erinomaisesti).

Vastaavatko edellä esitetyt toimenpiteet Etelä-Savon lähivuosien 
kehittämistarpeisiin asukkaiden ja ympäristön hyvinvoinnin näkökulmasta?
Vastaavatko edellä esitetyt toimenpiteet Etelä-Savon lähivuosien 
kehittämistarpeisiin tuloksellisen oman tekemisen ja yhteistyön näkökulmasta?
Vastaavatko edellä esitetyt toimenpiteet Etelä-Savon lähivuosien 
kehittämistarpeisiin uudistuvien elinkeinojen ja TKI-toiminnan näkökulmasta?
Vastaavatko edellä esitetyt toimenpiteet Etelä-Savon lähivuosien 
kehittämistarpeisiin hyvän fyysisen ja digitaalisen saavutettavuuden 
näkökulmasta?
 

Painopisteeseen ”Uudistuvat elinkeinot ja TKI-toiminta” liittyen sähköisen 
kysymyslomakkeen kohdan kuusi avoimeen kysymykseen ”Puuttuuko edellä esitetystä 
jokin keskeinen toimenpide” kirjataan seuraavasti: ”Vapaa-ajanasuminen ja sen 
kehittäminen voisi näkyä esim. kohdassa ”Saimaa kehitysalustana – yhdessä lisää 
businesta ja hyvinvointia”. Kyseisen kohderyhmän kehittämisellä on pitkät perinteet 
koko Etelä-Savossa ja on perusteltua, että yhtenä suurimmista monipaikka-asumisen 
ryhmistä se huomioidaan erikseen maakuntaohjelmassa.”
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Painopisteeseen ”Hyvä fyysinen ja digitaalinen saavutettavuus” liittyen sähköisen 
kysymyslomakkeen kohdan kahdeksan avoimeen kysymykseen ”Puuttuuko edellä 
esitetystä jokin keskeinen toimenpide” kirjataan seuraavasti: ”Monipaikkaisuus on 
ajankohtainen, mutta myös aika uusi ilmiö, jonka tietopohja on vielä puutteellinen. 
Maakuntaohjelmassa tulisi olla esillä ns. kakkosasumisen tilastoinnin käynnistäminen 
ja siihen vaikuttaminen kansallisella tasolla.”

Sähköisen kysymyslomakkeen kohdassa 9 kysytään seuraavasti: ” Ovatko Etelä-Savon 
maakuntaohjelmassa 2022-2025 esitetyt tavoitteet ja toimenpiteet sen sisältöisiä, että 
sinä ja edustamasi taho voitte olla mukana niiden toteuttamisessa? Millä tavalla?”. 
Kohdan avoimeen kysymykseen kirjataan seuraavasti: ”Mikkelin kaupungin mielestä 
Etelä-Savon maakuntaohjelmassa 2022-2025 esitetyt tavoitteet ja toimenpiteet ovat 
sen sisältöisiä, että kaupunki voi osaltaan olla toteuttamassa ohjelmaa. Mikkelin 
kaupunki osallistuu aktiivisesti maakuntaohjelman toteuttamiseen liittyviin 
tilaisuuksiin, käy jatkuvaa vuoropuhelua maakuntaliiton kanssa, ottaa osaa 
kehittämishankkeiden suunnitteluun ja sitoutuu osaltaan hankkeiden 
kuntarahoitukseen. Lisäksi kaupunki huomioi maakuntaohjelman omassa 
strategiatyössään siten, että maakunnan ja kaupungin strategiat ovat 
samansuuntaisia ja toisiaan tukevia.”

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus hyväksyy esitetyn lausunnon Mikkelin kaupungin lausunnoksi Etelä-
Savon maakuntaohjelmaluonnoksesta vuosille 2022-2025.

Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että strategia- ja kehityspäällikkö Aki Kauranen poistui kokouksesta tämän 
pykälän käsittelyn jälkeen klo 17.45.

Tiedoksi
Etelä-Savon maakuntaliitto
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Kaupunginhallitus, § 419,18.10.2021
Kaupunginhallitus, § 465, 22.11.2021

§ 465
Eteläinen aluekoulu - vastine markkinaoikeudelle

MliDno-2019-581

Kaupunginhallitus, 18.10.2021, § 419

Valmistelijat / lisätiedot:
Juha Härkönen
juha.harkonen@mikkeli.fi
projektipäällikkö

Kaupunginvaltuuston hyväksymässä kaupunkirakenneselvityksessä 18.6.2018 § 71 on 
perusopetuksen kouluverkon osalta päädytty siihen, että uusi eteläisen alueen 
aluekoulu rakennetaan Urpolan koulun tontille.

Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt Eteläisen aluekoulun hankesuunnitelman 
16.3.2020 § 16 päätöksellä: Kaupunginvaltuusto hyväksyy laaditun 
hankesuunnitelman (3.12.2019) muilta osin kuin päämateriaalin osalta. Urpolaan 
rakennettavasta eteläisestä aluekoulusta tulee puukoulu. Uusi aluekoulu toteutetaan 
hybridikonseptina, puun ja betonin parhaita ominaisuuksia hyödyntäen. Suunnittelun 
lähtökohtana on, että kustannustaso säilytetään alkuperäisen hankesuunnitelman 
mukaisena 28,5 M€ irtaimistohankintoineen.

Kaupunginhallitus on 20.4.2020 § 140 päättänyt, että Eteläinen aluekoulu hankitaan 
kilpailullisella neuvottelumenettelyllä ja urakkamuotona on 
kokonaisvastuurakentaminen (KVR). KVR-urakoinnissa urakoitsija vastaa 
rakennushankkeen kokonaissuunnittelusta ja varsinaisesta rakentamisesta.

Kilpailullinen neuvottelumenettely on käynnistetty kaupunginhallituksen valittua 
(8.2.2020 § 58) alustavaan tarjouspyyntöön vastanneiden ja ko. tarjousten vertailun 
perusteella viisi tarjoajaa neuvottelumenettelyyn.  

Neuvottelumenettelyn jälkeen kaupunginhallitus on hyväksynyt (14.6.2021 § 246) 
talonrakennuspalvelujen laatiman Eteläisen aluekoulun lopullisen tarjouspyynnön.
Samalla hankeaikataulua on muutettu siten, että koulutoiminta alkaa 
kevätlukukauden 2024 alussa.

Asumisen ja toimintaympäristön palvelualue on pyytänyt rajoitetulla 
hankintamenettelyllä kilpailulliseen neuvottelumenettelyyn osallistuneilta tarjoajilta 
5.7.2021 päivätyllä tarjouspyynnöllä tarjoukset Eteläisen aluekoulun KVR-urakasta. 
Hankinta ylittää EU-kynnysarvon. Hankintailmoitus julkaistiin tarjouspalvelussa 
5.7.2021.

Tarjoukset:
Määräaikaan 10.9.2021 kello 12.00 mennessä Eteläisen aluekoulun KVR-
urakkatarjouksen antoivat seuraavat tarjoajat:

Rakennusliike U. Lipsanen Oy
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NCC Suomi Oy
Jalon Rakentajat Oy
YIT Suomi Oy
Rakennusliike Lapti Oy

 

Kaikki tarjoukset ovat lopullisen tarjouspyynnön mukaisia.

Tarjousten vertailu:
Tarjousten vertailuperusteet olivat hinta 65 % ja laatu 35 %.
Tarjoajat ovat esitelleet tarjouksensa vertailun suorittaneille 13.–14.9.2021
Tarjousten laatu on vertailtu ja pisteytetty asiantuntijatyöryhmissä 14.–24.9.2021

Laatuarviointi on suoritettu tarjouspyynnössä kuvattujen kriteerien mukaisesti. 
Vertailun ja pisteytyksen suorittivat neuvotteluryhmä, täydennettynä kunkin 
arviointikriteerin asiantuntijuudella, kuten liikunta-, nuoriso-, ruoka- ja 
puhtauspalvelut, oppilashuolto, kansalaisopisto, rakennusvalvonta, kaavoitus
/arkkitehtuuri ja talotekniikka.

Tarjousten hintaosio on avattu erikseen ja pisteytetty tarjouspyynnössä ilmoitetulla 
tavalla, eivätkä vertailuhinnat ole olleet vertailijoiden tiedossa vertailua tehdessä.
Vertailujen perustelujen juridinen tarkastelu on tehty Krogerus Oy:n toimesta 11.
–12.10.2021.

Eteläisen aluekoulun tarjousten vertailu on päätöksen liitteenä.

Rahoitus:
Kaupunginvaltuusto on varannut Eteläiselle aluekoululle vuoden 2021 talousarviossa 
5,0 M€ (7.12.2020 Liite 1 § 112)  ja vuosien 2022–2023 taloussuunnitelmassa vuodelle 
2022 15 M€ ja vuodelle 2023 7,5 M€, yhteensä 27,5 M€. Rahoituksen jakaantuminen 
eri vuosille tarkennetaan kulloisenkin vuoden talousarviovalmistelun yhteydessä. 
Irtaimiston määräraha on tämän lisäksi 1 M€.

Hankkeen tähänastiset kustannukset ovat olleet noin 570 000 euroa. Voittaneen 
tarjouksen perusteella päivitetty kustannusarvio hankkeelle esitellään kokouksessa. 
Kustannusarvioon ei sisälly Rinnekadun kevyen liikenteen väylän ja bussipysäkin 
muokkaaminen tulevan koulun tarpeisiin soveltuvaksi.

Hankkeelle on haettu valtion liikuntapaikka-avustusta vuodelle 2022 (OKM:n 
rahoitussuunnitelma 23.11.2020, 750 000 €) liikuntasalin osalle. Lisäksi liikuntapaikka-
avustusta haetaan vuodelle 2023 piha-alueen lähiliikuntapaikan osalle.

Päätöksenteon perusteet:
Valintaperusteena on kokonaistaloudellinen edullisuus. Kokonaistaloudellinen 
edullisuus vertaillaan tarjouspyynnön määrittelyn mukaisesti tarjoushinnan ja 
laatutekijöiden perusteella. Vertailun perusteena ovat ainoastaan tarjouksissa annetut 
tiedot. Eniten vertailupisteitä saanut tarjous valitaan.

Tarjouspalkkion maksaminen tarjoajille:
Tilaaja on varannut 200 000 euroa, alv 0 %, tarjouspalkkioita varten. Tämä summa 
jaetaan niiden tarjoajien kesken, jotka ovat jättäneet lopullisen tarjouspyynnön 
mukaisen hyväksyttävän tarjouksen, mutta eivät tulleet valituksi sopimuskumppaniksi, 



Mikkeli Pöytäkirja 22/2021 22 ( )79
Kaupunginhallitus 22.11.2021

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Mikkelin asianhallintajärjestelmässä

max. 50 000 euroa per hävinnyt tarjoaja. Tarjouspalkkiota ei makseta tarjouskilpailun 
voittaneelle tarjoajalle. Tarjouspalkkion lisäksi muita tarjoajien kuluja ei korvata. 
Tarjouspalkkio maksetaan, kun hankintapäätös on tullut lainvoimaiseksi ja 
urakkasopimus on allekirjoitettu. Palkkio jaetaan tarjousten jättäneiden, mutta ei 
voittaneiden tarjoajien kesken tasan, eli 50 000 euroa per tarjoaja.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus hyväksyy Eteläisen aluekoulun kokonaistaloudellisesti edullisimman 
KVR-urakkatarjouksen, NCC Suomi Oy, 25 950 000,00 euroa (alv 0 %) sillä 
edellytyksellä, että kaupunginvaltuusto hyväksyy hankkeen uuden kustannusarvion. 

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että hankesuunnitelmassa 
hyväksytty (kv 16.3.2020 § 16) 28,5 meur (irtaimistohankintoineen) kokonaiskustannus 
voidaan ylittää1 M€:lla ja uusi kustannusarvio huomioidaan talousarvion 2022 
investointiohjelmassa. 

Kaupunginhallitus myöntää hankkeelle aloitusluvan ja oikeuttaa 
talonrakennuspalvelut valmistelemaan sekä kaupunginjohtajan allekirjoittamaan 
urakkasopimuksen edellä hyväksytyn urakoitsijan kanssa normaalein sopimusehdoin, 
kun ehdollisuuspykälä on täyttynyt.

Tarjouksen hyväksymisestä tehty päätös ei vielä muodosta sopimusta, vaan sopimus 
syntyy vasta sopimusasiakirjan allekirjoituksilla.

Muille hyväksytyn KVR-urakkatarjouksen jättäneille tarjoajille maksetaan 
tarjouspalkkio esittelytekstin mukaisesti päätöksen lainvoimaisuuden jälkeen.

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että kaupunkikehitysjohtaja Jouni Riihelä selosti asiaa 
kaupunginhallitukselle.

Merkitään, että tämän pykälän käsittelyn ajan kokouksessa olivat 
läsnä kiinteistöpäällikkö Jarkko Hyttinen, projektipäällikkö Juha Härkönen sekä 
seurantaryhmän jäsenet Arto Seppälä ja Kirsi Olkkonen.

Kaupunginhallitus, 22.11.2021, § 465

Valmistelija / lisätiedot:
Tarja Poikolainen, Jarkko Hyttinen
tarja.poikolainen@mikkeli.fi, jarkko.hyttinen@mikkeli.fi
kaupunginlakimies, kiinteistöjohtaja

Liitteet
1 Liite Kh Vastine markkinaoikeus Rakennusliike Lapti Oy - Mikkelin kaupunki
2 Liite Kh Liite 1_ Hankintayksikön vastine valittajan tekemään Taulukko 
tarkistuslaskennasta -asiakirjaan 22.11.2021
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Ei vielä julkinen, Julkisuuslaki (621/1999) 6.1 § 8 kohta

Mikkelin eteläistä aluekoulua koskevasta hankintapäätöksestä jätettiin yksi valitus 
markkinaoikeudelle. Valituksen markkinaoikeudelle teki Rakennusliike Lapti Oy.

Markkinaoikeus on varannut hankintayksikölle tilaisuuden vastineen antamiseen 
oheisen valituksen johdosta. Vastine tulee toimittaa markkinaoikeudelle viimeistään 
23.11.2021.

Mikkelin kaupunginhallitus on tehnyt asiassa hankintapäätöksen, joten 
kaupunginhallitus käsittelee siitä annettavan vastineen. Valittaja ei ole tehnyt 
asiassa erikseen hankintaoikaisuvaatimusta hankintayksikölle.

Vastineluonnos on päätöksen liitteenä.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää antaa päätöksen liitteenä olevan vastineen 
markkinaoikeudelle asioissa Dnro 20384/2021. Lisäksi kaupunginhallitus oikeuttaa 
kaupunginlakimiehen täydentämään kaupungin vastinetta tarvittaessa.

Tämän pykälän osalta pöytäkirja tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Esittelijä muutti esitystä siten, että lausunnosta poistetaan seuraava kohta:

"Täytäntöönpanon sallimisella on hankintayksikölle suuri taloudellinen merkitys 
valittajan heikko taloudellinen tilanne huomioiden. Mikkelin kaupungin valtuustolle 
4.10.2021 esitetyn Mikkelin kaupungin toiminnan ja talouden seurantaraportin (1.1.
-31.7.2021) mukaan Mikkelin kaupungin taloudellinen tilanne on huono. Mikkelin 
kaupungin taseessa on vuoden 2020 tilinpäätöksen jälkeen 32,7 miljoonaa euroa 
alijäämää, kuluvan vuoden ennuste on alijäämäinen ja myös vuodelle 2022 laadittava 
talousarvio muodostuu selvästi alijäämäiseksi. Vuoden 2023 näkymä on hyvin 
epävarma sote-uudistuksen vuoksi. Kriisikuntakriteeristatuksen välttääkseen Mikkelin 
tulisi saada taseeseen kertyneet kumulatiiviset alijäämät katettua vuoden 2023 
loppuun mennessä."

Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko muutettu päätösesitys hyväksyä. Hyväksyttiin.

Merkitään, että kiinteistöjohtaja Jarkko Hyttinen selosti asiaa kaupunginhallitukselle. 

Merkitään, että kiinteistöjohtaja Jarkko Hyttinen saapui kokoukseen tämän pykälän 
käsittelyn aikana klo 17.42 ja poistui tämän pykälän käsittelyn jälkeen klo 17.51.

Tiedoksi
Talonrakennuspalvelut/Juha Härkönen
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Kaupunkikehityslautakunta, § 6,02.11.2021
Kaupunginhallitus, § 466, 22.11.2021

§ 466
Tontin 491-20-32-2 myyminen / Kiinteistö Oy Mikkelin Terminaali

MliDno-2021-4059

Kaupunkikehityslautakunta, 02.11.2021, § 6

Valmistelijat / lisätiedot:
Hannu Peltomaa
Hannu.Peltomaa@mikkeli.fi
kaavoitus- ja kiinteistöinsinööri

Liitteet
1 Liite Kkltk Kauppakirja Kiinteistö Oy Mikkelin Terminaali

Kiinteistö Oy Mikkelin Terminaali on Inex Logistics Oy:n käyttöön tuleva 
päivittäistavaran jakeluterminaali. Terminaalin rakentamista varten kiinteistöyhtiö 
ostaa Mikkelin kaupungilta tontin 491-20-32-2.

Tontti sijaitsee Tuskun kaupunginosassa, Lentokentänkadun ja Vuolingonkadun 
välisellä alueella, osoitetiedoksi muodostuu Sorvarinkatu 2. Tuskun aluetta on 
työstetty voimakkaasti logistiikan ja liikenneklusterin toiminta-alueeksi, jonne on 
rakentumassa muitakin logistiikan palveluita ja yrityksiä. Alueen tonttien myynnissä 
maankäyttö ja kaupunkirakenne tulosalue on tehnyt asiassa tuloksellista yhteistyötä 
Mikkelin kehitysyhtiö Miksein kanssa. Tämä kyseinen Inex Logistics Oy:n hanke tukee 
muita ko. kauppaliikkeen kehittämishankkeita Mikkelissä ja molemmat hankkeet 
liittyvät vahvasti Mikkelin kaupungin elinvoimatavoitteisiin.

Tontin 491-20-32-2 koko on 33 920 m  ja sen rakennusoikeus on 16 960 k-m . Tontin 2 2

kaavamerkintä on T.

Tontista 491-20-32-2 on tasattua aluetta 23 932 m . Tasatun alueen hintana Tuskun 2

alueella on aiemmissa kaupoissa pidetty 15 euroa / m , kun taas muu osa tontista 2

(9 988 m ) hinnoitellaan valtuuston hyväksymän teollisuustonttihinnoittelun 2

mukaisesti. Tontin 491-20-32-2 kokonaishinnaksi muodostuu siten (23 932 m  * 15 2

euroa/m ) + (9 988 m  * 11,48 euroa/m ) = 473 642 euroa.2 2 2

Tontille 491-20-32-2 rakennettavan terminaalirakennuksen koko on noin 5 000 k-m  + 2

laajennusvara noin 2 000 k-m . Rakentamisen arvioitu aloittamisajankohta on 2022.2

Ehdotus
Esittelijä: Jouni Riihelä, kaupunkikehitysjohtaja

Kaupunkikehityslautakunta esittää kaupunginhallitukselle, että se päättää myydä 
tontin 491-20-32-2 Kiinteistö Oy Mikkelin Terminaalille 473 642 euron kauppahinnalla 
ja muutoin liitteenä olevasta kauppakirjaluonnoksesta ilmenevin ehdoin. Samalla 
maankäyttöjohtaja valtuutetaan allekirjoittamaan kauppakirja kaupungin puolesta.
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Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginhallitus, 22.11.2021, § 466

Valmistelija / lisätiedot:
Hannu Peltomaa, Topiantti Äikäs
Hannu.Peltomaa@mikkeli.fi, topiantti.aikas@mikkeli.fi
kaavoitus- ja kiinteistöinsinööri, maankäyttöjohtaja

Liitteet
1 Liite Kh Kauppakirja Kiinteistö Oy Mikkelin Terminaali
2 Liite Kh Tonttien vyöhykehinnoittelu Mikkeli 2021
3 Liite Kh Mikkeli hintavyöhyketarkastelu 24092021

Kiinteistö Oy Mikkelin Terminaali on Inex Logistics Oy:n käyttöön tuleva 
päivittäistavaran jakeluterminaali. Terminaalin rakentamista varten kiinteistöyhtiö 
ostaa Mikkelin kaupungilta tontin 491-20-32-2.

Tontti sijaitsee Tuskun kaupunginosassa, Lentokentänkadun ja Vuolingonkadun 
välisellä alueella, osoitetiedoksi muodostuu Sorvarinkatu 2. Tuskun aluetta on 
työstetty voimakkaasti logistiikan ja liikenneklusterin toiminta-alueeksi, jonne on 
rakentumassa muitakin logistiikan palveluita ja yrityksiä. Alueen tonttien myynnissä 
maankäyttö ja kaupunkirakenne tulosyksikkö on tehnyt asiassa tuloksellista 
yhteistyötä Mikkelin kehitysyhtiö Miksein kanssa. Tämä kyseinen Inex Logistics Oy:n 
hanke tukee muita ko. kauppaliikkeen kehittämishankkeita Mikkelissä.

Tontin 491-20-32-2 koko on 33 920 m  ja sen rakennusoikeus on 16 960 k-m . Tontin 2 2

kaavamerkintä on T.

Tontista 491-20-32-2 on tasattua aluetta 23 932 m . Tasatun alueen hintana Tuskun 2

alueella on aiemmissa kaupoissa pidetty 15 euroa / m , kun taas muu osa tontista 2

(9 988 m ) hinnoitellaan valtuuston hyväksymän vakiintuneen käytännön mukaisesti ja 2

aiempaan Tuskun alueen teollisuustonttihinnoitteluun perustuen. Hinnoittelu on 
linjassa liitteenä oleviin arviokirjoihin (Helenius, Ramboll). 

Tontin 491-20-32-2 kokonaishinnaksi muodostuu siten (23 932 m  * 15 euroa/m ) + 2 2

(9 988 m  * 11,48 euroa/m ) = 473 642 euroa.2 2

Tontille 491-20-32-2 rakennettavan terminaalirakennuksen koko on noin 5 000 k-m  + 2

laajennusvara noin 2 000 k-m . Rakentamisen arvioitu aloittamisajankohta on 2022.2

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää myydä tontin 491-20-32-2 Kiinteistö Oy Mikkelin 
Terminaalille 473 642 euron kauppahinnalla ja muutoin liitteenä olevasta 
kauppakirjaluonnoksesta ilmenevin ehdoin. Samalla maankäyttöjohtaja valtuutetaan 
allekirjoittamaan kauppakirja kaupungin puolesta.
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Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että maankäyttöjohtaja Topiantti Äikäs selosti asiaa kaupunginhallitukselle. 

Merkitään, että maankäyttöjohtaja Topiantti Äikäs saapui kokoukseen tämän pykälän 
käsittelyn aikana klo 17.52.

Tiedoksi
Kiinteistö Oy Mikkelin Terminaali c/o SOK Kiinteistötoiminnot, asumisen ja 
toimintaympäristön palvelualue/Hannu Peltomaa, Topiantti Äikäs, Jukka Piispa, 
talouspalvelut
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§ 467
Asia poistettiin esityslistalta

MliDno-2021-4082



Mikkeli Pöytäkirja 22/2021 28 ( )79
Kaupunginhallitus 22.11.2021

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Mikkelin asianhallintajärjestelmässä

§ 468
Retkisatamien, uimarantojen ja retkeilyreittien ylläpidon yhtenäistäminen

MliDno-2021-4217

Valmistelija / lisätiedot:
Tiina Juhola, Marko Vuorinen, Matti Kaira
tiina.juhola@sivistys.mikkeli.fi, marko.vuorinen@mikkeli.fi, matti.kaira@mikkeli.fi
liikuntapäällikkö, kaupunginpuutarhuri, yhdyskuntatekniikan valvoja

Käytännön tilanteet ovat osoittaneet, että kaupungin ulkopuolisten toimijoiden ja 
kuntalaisten on ollut hankala tavoittaa oikeaa tahoa kysyäkseen alueen 
retkeilyreiteistä, uimarannoista ja retkisatamista. Ylläpitovastuu näiden palvelujen 
osalta on jakautunut usean toimijan kesken. 

Tilanteen selkiyttämistä on käsitelty sivistyksen ja hyvinvoinnin palvelualueen ja 
asumisen ja toimintaympäristön palvelualueen yhteisessä neuvottelussa. 
Neuvottelussa vastuiden selkiyttäminen on todettu tarpeelliseksi ja samalla on 
todettu, että retkeily- ja ulkoilureitit voisivat luontevasti olla liikuntapalveluiden 
vastuulla, kun asumisen ja toimintaympäristön palvelualue ottaisi kokonaisvastuun 
retkisatamista ja uimarannoista. Uutta vastuunjakoa pidetään tarpeellisena ja 
tarkoituksenmukaisena.

Retkisatamat

Mikkelin kaupungin liikuntapalveluiden ylläpitämiä retkisatamia on yhteensä 27 kpl. 
Retkisatamien hoidosta on tehty ostopalvelusopimukset eri yhdistysten kanssa. 
Lisäksi kaupunki on hoitanut omana työnä neljää retkisatamaa. Retkisatamien 
vuosittaiset käyttökustannukset ovat noin 10 000 euroa. Tämä kustannus pitää 
sisällään hoitosopimukset, puuhuollon ja mahdolliset tiemaksut. Mikkelin kaupungin 
satamien ja vierassatamien ylläpito kuuluu asumisen ja toimintaympäristön 
palvelualueelle. Sivistyksen ja hyvinvoinnin palvelualue ja asumisen ja 
toimintaympäristön palvelualue ehdottavat, että myös retkisatamien ylläpito siirtyy 
sivistyksen ja hyvinvoinnin palvelualueelta (liikuntapalveluilta) asumisen ja 
toimintaympäristön palvelualueelle (infra- ja viheraluepalveluille). Muutos yhtenäistää 
kaupungin ylläpitämien satamien ylläpidon. Muutos tulee voimaan 1.1.2022 alkaen.

Uimarannat

Mikkelissä on yhdeksän kaupungin liikuntapalveluiden ylläpidossa olevaa uimarantaa 
kantakaupungin alueella sekä 17 infra- ja viiherpalveluiden ylläpidossa olevia keskusta-
alueen ulkopuolisia uimarantoja.

Sivistyksen ja hyvinvoinnin palvelualue ja asumisen ja toimintaympäristön palvelualue 
ehdottavat, että 1.1.2022 alkaen kaupungin ylläpitämien yleisten uimarantojen ylläpito 
yhtenäistetään. Yhdeksän kantakaupungin rannan ylläpito siirtyy asumisen ja 
toimintaympäristön palvelualueelle (asto), infra- ja viheraluepalveluille. Työ on 
jatkossa osana aston alueurakkaa. Urakan kustannus selviää kilpailutuksen 
yhteydessä. Liikuntapalvelut on tehnyt yhdeksän kantakaupungin uimarannan 
ylläpidon pääsääntöisesti omana työnä. Kevään ja syksyn hoitotoimet ovat vieneet 
neljältä liikuntapaikkojen hoitajalta noin neljä viikkoa. Kesä-elokuussa kaksi 
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liikuntapaikkojen hoitajaa on kiertänyt kerran viikossa kaikki rannat tehden tarvittavat 
viikoittaiset toimenpiteet ja tarkastukset ja tämän lisäksi mahdolliset korjaukset ym. 
Kesä-heinäkuussa liikuntapaikkojen hoitajien työaika ei ole riittänyt päivittäisiin 
tarkastus- ja siistimiskierroksiin, vaan sen tekevät pääsääntöisesti kesätyöntekijät 
(kesän aikana 4 hlöä). Osa uimarantojen ylläpidosta on ostettu ostopalveluna (mm. 
käymälöiden tyhjennykset ja rantojen sukellukset). Vesinäytteiden oton tekee Mikkelin 
seudun ympäristöpalvelut.

Uimarantojen poistuttua liikuntapalveluiden ylläpidosta, pystyvät liikuntapaikkojen 
hoitajat (3 hlöä) ja liikuntapaikkamestari keskittymään ulkoilu- ja retkeilyreittien (noin 
300 km) sekä niiden yhteydessä olevien taukopaikkojen ylläpitoon ja kehittämiseen. 
Ulkoilureitit vaatisivat mm. käyttöturvallisuuden takia niittoa, lanauksia, raivauksia, 
valolankojen oksien karsimista selkeästi useammin kuin mihin tällä hetkellä resurssit 
riittävät. Lisäaika mahdollistaa myös joidenkin palvelujen oston vähentämistä mm. 
puuhuollossa. Ulkoilu- ja retkeilyreittien käyttö on lisääntynyt, minkä myötä ylläpidon 
tarve sekä tarve monipuolisten reittien kehittämiselle on kasvanut. Hyvin hoidetut ja 
mielenkiintoiset reitit tuovat myös kävijöitä Mikkelin ulkopuolelta.

Retkeilyreitit

Liikuntapalvelut ylläpitää Säynätin, Sydänmaan ja Keronvuoren retkeilyreittejä. 
Sivistyksen ja hyvinvoinnin palvelualue ja asumisen ja toimintaympäristön palvelualue 
ehdottavat, että myös Irja Hannosen luontopolun ylläpito (3,8 km) Suomenniemellä 
siirtyy astolta/metsätoimelta liikuntapalveluille 1.1.2022 alkaen. Kaupungin ylläpitämät 
retkeilyreitit sijaitsevat kaupungin omistamilla mailla. Poikkeuksen tekee Kerovuoren 
retkeilypolku Haukivuorella, jonka varrella on myös kaupungin ylläpitämä Kerovuoren 
keittokatos ja retkisatama. Liikuntapalvelut on jatkossa kaupungin organisaatiossa se 
taho, joka kokoaa yhteen tiedon Mikkelin alueen retkeilyreiteistä sekä tekee 
yhteistyötä muiden alueella olevien retkeilyreittien ylläpitäjien kanssa kehittäen 
Mikkelin alueen reitistöä.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää, että retkisatamien ja uimarantojen ylläpito siirtyy 
sivistyksen ja hyvinvoinnin palvelualueelta (liikuntapalveluilta) asumisen ja 
toimintaympäristön palvelualueelle (infra- ja viheraluepalveluille) 1.1.2022 alkaen.

Lisäksi kaupunginhallitus päättää, että Irja Hannosen luontopolku siirtyy asumisen ja 
toimintaympäristön palvelualueelta (metsätoimi) sivistyksen ja hyvinvoinnin 
palvelualueelle (liikuntapalvelut) 1.1.2022 alkaen. 

Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että Satu Taavitsainen poistui tämän pykälän käsittelyn aikana klo 18.01.

Tiedoksi
Kaupunkikehityslautakunta, kaupunkikehitysjohtaja, kaupunginpuutarhuri, 
hyvinvoinnin ja osallisuuden lautakunta, sivistysjohtaja, liikuntapäällikkö
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Vesiliikelaitoksen johtokunta, § 48,16.11.2021
Kaupunginhallitus, § 469, 22.11.2021

§ 469
Selvitys vesimaksujen korotusehdotuksen perusteista

MliDno-2021-2570

Vesiliikelaitoksen johtokunta, 16.11.2021, § 48

Valmistelijat / lisätiedot:
Reijo Turkki
reijo.turkki@mikkeli.fi
vesilaitoksen johtaja

Vesiliikelaitos on esittänyt talousarvioesityksessään vuodelle 2022 vesi- ja 
jätevesimaksuihin sekä perusmaksuihin 3 % korotusta. Kaupunginhallitus on 
kokouksessaan 1.11.2021, §440, päättänyt pyytää vesiliikelaitoksen johtokunnalta 
selontekoa korotusehdotuksen perusteista.

Vesihuoltolain mukaan vesihuollon maksujen tulee olla sellaiset, että niillä voidaan 
pitkällä aikavälillä kattaa vesihuoltolaitoksen uus- ja korjausinvestoinnit sekä 
käyttökustannukset. Lisäksi maksujen tulee olla kohtuulliset ja tasapuoliset.

Käyttötalousvaikutukset

Taloudenpidon pidempiaikaisena tavoitteena on varmistaa liikelaitoksen taloudellinen 
tasapaino ja että toimintakate on riittävä kattamaan myös lainojen korkomenot, 
poistot sekä peruspääomakorvauksen. Vesilaitoksen tuloista 90 % kertyy 
vedenkulutuksesta riippuvista vesi- ja jätevesimaksuista (käyttömaksut). Mikkelin 
Vesilaitoksen asiakkaiden vedenkulutus on pidemmän aikaa ollut lievästi aleneva eikä 
muutosta tähän suuntaukseen ole odotettavissa. Näin ollen vesilaitoksen liikevaihto ei 
kasva suoraan käyttömaksujen korotuksen suuruisena. Nyt käyttö- ja perusmaksuihin 
esitetty kolmen prosentin korotus lisää Vesilaitoksen liikevaihtoa noin 220 000 €.

Puhdistamolietteen vuotuisen käsittelymäärän arvioidaan kasvavan 4000 tonnista 
6000 tonniin puhdistamotoiminnan siirryttyä Metsä-Sairilaan. Lietemäärän kasvu 
johtuu siitä, että Metsä-Sairilan puhdistamossa ei ole lietettä hajottavaa mädätystä, 
kuten Kenkäveronniemen puhdistamossa. Lietemäärän muutos kasvattaa 
vesilaitoksen vuotuisia kustannuksia noin 175 000 eurolla.

Talousarviossa on varauduttu kahden prosentin suuruiseen henkilöstökulujen 
kasvuun mm. yleiskorotuksista johtuen. Henkilöstökulujen muutos kasvattaa 
Vesilaitoksen kustannuksia noin 34 000 eurolla. Aineiden ja tarvikkeiden sekä 
palvelujen ja muiden kulujen hintojen arvioidaan kasvavan yleisen kustannustason 
nousun mukaisesti 2 %. Näiden kustannusvaikutus on yhteensä 90 000 euroa.

Vesilaitos on viimevuosina tehnyt ylijäämäisiä tilinpäätöksiä. Esitetty korotus luo 
edellytyksiä sille, että Vesiliikelaitos saavuttaa tavoitteenmukaisen tuloksen myös 
jatkossa, eikä tilikausien tulo jää pysyvästi alijäämäiseksi.

Korotus ei merkittävästi muuta Vesilaitoksen sijoittumista eri vesihuoltolaitosten 
hintavertailussa.
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Rahoitus ja investoinnit

Korotus mahdollistaa pääomakulujen hoitamisen sekä vesihuollon järjestämisen 
kannalta tärkeiden investointihankkeiden jatkumisen suunnitelmien mukaisena. 
Tavanomaisten laitos- ja verkostoinvestointien lisäksi Vesilaitos valmistelee mm. 
Anttolan siirtoviemärihanketta. Tavoite on, että hankkeiden rahoitus voitaisiin 
toteuttaa mahdollisimman pitkälle ilman lisälainoitusta ja tästä aiheutuvia 
rahoituskuluja.     

 

Ehdotus
Esittelijä: Reijo Turkki, vesilaitoksen johtaja

Vesiliikelaitoksen johtokunta antaa kaupunginhallitukselle oheisen selvityksen 
Vesilaitoksen talousarvioesitykseen 2022 sisältyvistä vesimaksujen korotuksista.

Tämän pykälän osalta pöytäkirja tarkistetaan kokouksessa.

 

 

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana esittelijä teki muutosesityksen, jossa selvityksestä 
poistetaan teksti "Talousarviossa on varauduttu kahden prosentin suuruiseen 
henkilöstökulujen kasvuun mm. yleiskorotuksista johtuen. Henkilöstökulujen muutos 
kasvattaa Vesilaitoksen kustannuksia noin 34 000 eurolla."

Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko esittelijän muutettu esitys hyväksyä yksimielisesti.

Hyväksyttiin.

Merkittiin, että tämän pykälän osalta pöytäkirja tarkastettiin kokouksessa.

Kaupunginhallitus, 22.11.2021, § 469

Valmistelija / lisätiedot:
Reijo Turkki
reijo.turkki@mikkeli.fi
vesilaitoksen johtaja

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Merkitään tiedoksi.

Päätös
Merkittiin.

Merkitään, että Vesiliikelaitoksen johtaja Reijo Turkki selosti asiaa 
kaupunginhallitukselle. 
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Merkitään, että Vesiliikelaitoksen johtaja Reijo Turkki saapui tämän pykälän käsittelyn 
aikana klo 17.10.
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Vesiliikelaitoksen johtokunta, § 46,16.11.2021
Kaupunginhallitus, § 470, 22.11.2021

§ 470
Mikkelin Vesiliikelaitoksen konsernilaina 2021

MliDno-2018-2307

Vesiliikelaitoksen johtokunta, 16.11.2021, § 46

Valmistelijat / lisätiedot:
Reijo Turkki
reijo.turkki@mikkeli.fi
vesilaitoksen johtaja

Vesiliikelaitos pyytää kaupunginhallitukselta konsernilainatarjousta 
jätevedenpuhdistamon investoinnin rahoitusvaikutusten hoitamiseksi.

Lainatarjous pyydetään kiinteä korkoiselle ja kertalyhenteiselle 8 000 000 euron 
lainalle kymmenen vuoden laina-ajalle.

Ehdotus
Esittelijä: Reijo Turkki, vesilaitoksen johtaja

Vesiliikelaitoksen johtokunta esittää kaupunginhallitukselle konsernilainan 
myöntämistä vesilaitokselle ja pyytää lainatarjouksen seuraavilla lainaehdoilla:

Lainapääoma: 8 000 000 euroa
Laina-aika: 10 vuotta
Korkovaihtoehto: kiinteä korkoinen
Lyhennystapa: kertalyhenteinen

Vesilaitoksen johtokunta oikeuttaa vesilaitoksen johtajan hyväksymään tai 
hylkäämään kaupunginhallituksen esittämän lainatarjouksen sekä valmistelemaan 
mahdolliset konsernilainaan liittyvät sopimukset kaupungin talouspalvelujen kanssa.

Tämän pykälän osalta pöytäkirja tarkistetaan kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastettiin kokouksessa.

Kaupunginhallitus, 22.11.2021, § 470

Valmistelija / lisätiedot:
Tiia Tamlander, Susanna Turunen
tiia.tamlander@mikkeli.fi, susanna.turunen@mikkeli.fi
vt. talousjohtaja, controller

Kaupunginvaltuusto on 17.6.2019 § 78 hyväksynyt Mikkelin kaupungin 
konsernirahoitus- ja takausperiaatteet. Konserniyhtiöiden rahoituksen tavoitteena on 
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konsernin kokonaistaloudellisesti edullisempi rahoitus. Konsernirahoituksen 
periaatteiden mukaisesti kaupunki varautuu talousarviossa konsernilainojen 
myöntämiseen.

Vuoden 2021 talousarvioon liittyviä valtuuksia koskien, Mikkelin kaupunginvaltuusto 
on 7.12.2020 § 113 antanut kaupunginhallitukselle oikeuden myöntää antolainoja 
konsernille ja liikelaitoksille yhteensä 20 miljoona euroa vuonna 2021. Talousarvion 
mukaisia antolainoja konserniyhtiöille ja liikelaitoksille ei ole vielä myönnetty lainkaan 
vuoden 2021 aikana.

Mikkelin Vesiliikelaitos on esittänyt 8 miljoonan euron rahoitustarpeen Metsä-Sairilan 
jätevedenpuhdistamon rahoitusvaikutusten hoitamiseksi. Mikkelin Vesiliikelaitoksen 
johtokunta on 16.11.2021 § 46 päättänyt lainatarjouksen pyytämisestä 
kaupunginhallitukselta seuraavilla lainaehdoilla:

Lainapääoma: 8 000 000 euroa
Laina-aika: 10 vuotta
Korkovaihtoehto: kiinteä korkoinen
Lyhennystapa: kertalyhenteinen
 

Mikkelin Vesiliikelaitoksen johtokunta on valtuttanut veslilaitoksen johtajan 
hyväksymään tai hylkäämään kaupunginhallituksen esittämän lainatarjouksen sekä 
valmistelemaan mahdolliset konsernilainaan liittyvät sopimukset kaupungin 
talouspalvelujen kanssa.

Rahoitusmarkkinanäkökulmasta kaupunki esittää lainan myöntämistä Mikkelin 
Vesiliikelaitokselle seuraavin ehdoin:

Lainamäärä: 8.000.000,00 euroa
Laina-aika: 10 vuotta
Lainan korko: 1,2 % kiinteä korko p.a.
Koronmaksukausi: 6 kk
Takaisinmaksu: Yhtenä eränä laina-ajan päätyttyä.
 

Mikkelin Vesiliikelaitos kuuluu Mikkelin kaupunkiorganisaatioon ja siten kyseessä on 
kaupunkiorganisaation sisäinen laina, eikä vakuuksia ole tarpeen vaatia.

Rahoitustarvetta vastaavat korkokulut on huomioitu Vesiliikelaitoksen v. 2022 
talousarviovalmistelussa.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus antaa Mikkelin Vesiliikelaitokselle konsernilainatarjouksen edellä 
esitetyillä ehdoilla. Mikäli liikelaitoksen johtaja, vesiliikelaitoksen johtokunnan 
valtuttamana, hyväksyy lainatarjouksen, kaupunginhallitus päättää myöntää 
8.000.000,00 euron konsernilainan Mikkelin Vesiliikelaitokselle tarjouksessa esitetyin 
ehdoin.

Kaupunginhallitus oikeuttaa talouspalvelut valmistelemaan mahdolliset 
konsernilainaan liittyvät sopimukset liikelaitoksen kanssa.

Päätös
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Hyväksyttiin.

Merkitään, että Vesiliikelaitoksen johtaja Reijo Turkki poistui tämän pykälän 
käsittelyn jälkeen klo 17.42.

Tiedoksi
Mikkelin Vesiliikelaitos, Talouspalvelut
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§ 471
Maatalouslomituksen yhdistyminen Parikkalan ja Rantasalmen kuntien kanssa

MliDno-2019-1414

Valmistelija / lisätiedot:
Kari Mikkonen
Kari.Mikkonen@mikkeli.fi
maaseutujohtaja

Liitteet
1 Liite Kh henkilöstönsiirtosopimus Mikkeli Parikkala
2 Liite Kh henkilöstönsiirtosopimus Mikkeli Rantasalmi
3 Liite Kh Parikkalan kunnan ja Mikkelin välinen sopimus lomituksen yhdistymisestä
4 Liite Kh Rantasalmen kunnan ja Mikkelin välinen sopimus lomituksen yhdistymisestä
5 Liite Kh Melan ohje paikallisyksiköiden yhdistyessä

Maatalousyrittäjien eläkelaitos Mela on toimittanut Mikkelin kaupungille 22.12.2020 
Vuoden 2022 Lomituksen toimeksiantosopimuksen. Toimeksiantosopimus kattaa 
Nykyisen Kaakkois-Suomen lomituspalveluiden alueen Mikkeli ja Savitaipale sekä 
Parikkalan ja Rantasalmen lomituspalvelualueet. Vuoden 2022 Lomituksen 
toimeksiantosopimus on allekirjoitettu 22.12.2020.

Toimeksiantosopimuksen mukaan Mikkelin kaupunki on vastuussa toimintansa 
lainmukaisuudesta ja siitä, että maatalousyrittäjien lomituspalvelut ja niihin liittyvät 
hallinto tehtävät on järjestetty asianmukaisesti, ammattitaitoisesti, palveluhenkisesti 
ja tasapuolisesti koko paikallisyksikön alueella. Kustannusten korvausmenettely on 
hallinto- ja lomituskustannusten osalta erilainen. Hallinnollisista toimenpiteistä 
aiheutuvat kustannukset korvataan laskennallisesti riippuen lomituspäivien määrästä, 
kun taas varsinaisten lomitus kustannusten korvaamisen perusteena ovat ne 
todelliset ja laissa yksiköidyt kustannukset, jotka lomitustoiminnasta ovat 
paikallisyksikölle aiheutuneet. Hallintokulujen korvauksen suuruus määräytyy edellistä 
varainhoitovuotta edeltäneen vuoden aikana lomitettujen päivien perusteella. 
Valtioneuvosto vahvistaa vuosittain hallintokustannusten kokonaismäärän seuraavaa 
kalenterivuotta varten syyskuun loppuun mennessä.

Mikkelin kaupunki, Parikkalan ja Rantasalmen kunnat ovat valmistelleet lomituksen 
toiminta-alueiden yhdistymistä ja laatineet kuntien väliset siirtosopimukset sekä 
henkilöstönsiirtosopimukset. Parikkalan ja Rantasalmen kunnan lomituksen 
paikallisyksiköt yhdistetään sopimuksilla Mikkelin kaupungin hallinnoimaan Kaakkois-
Suomen lomituspalvelut paikallisyksikköön. Liitteenä olevilla henkilöstön 
siirtosopimuksien tarkoituksena on sopia henkilöstön asemasta ja henkilöstöön 
liittyvistä järjestelyistä liikkeen luovutuksen yhteydessä. Lomituksen 
paikallisyksiköiden yhdistymisessä noudatetaan Maatalousyrittäjän eläkelaitoksen 
(Mela) laatimaa ohjetta 20.5.2021. Ohjeen mukaan liitoksen tekevien 
paikallisyksiköiden tulee laatia kuntien välinen sopimus, jolla sovitaan yhdistymiseen 
liittyvistä käytännön asioista. Oheiset kuntien väliset sopimukset ovat liitteinä.   

Mikkelin kaupungista tulee lomitusta hallinnoiva kunta 1.1.2022 alkaen. Parikkalan ja 
Rantasalmen kunnan palveluksessa oleva maatalouslomitushenkilöstö, 
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72 maatalouslomittajaa ja 7 lomituksen hallintohenkilöä siirtyvät Mikkelin kaupungin 
palvelukseen liikkeenluovutuksen yhteydessä ns. vanhoina työntekijöinä 1.1.2022 
lukien. 

Uudessa lomituspalveluyksikössä on n.950 maatalouslomitukseen oikeutettua 
kotieläinyrittäjää, yksikkö tuottaa noin 35 000 lomituspäivää. Maatalouslomittajina 
tulevassa yksikössä työskentelee 150 kuukausipalkkaista maatalouslomittajaa, ja 
näiden lisäksi erimittaisissa palvelussuhteissa tuntipalkkaisia maatalouslomittajia. 
Hallintohenkilöstöä uudessa yksikössä on 13.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus hyväksyy Mikkelin kaupungin Parikkalan ja Rantasalmen kuntien 
väliset sopimukset sekä henkilöstön siirtosopimukset.

Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että Eero Aho poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn aikana klo 
18.15 ja tilalle saapui varajäsen Juha Ropponen.

Tiedoksi
Parikkalan Kunta, Rantasalmen kunta, henkilöstöpalvelut
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Kaupunginhallitus, § 396,27.09.2021
Kaupunginhallitus, § 472, 22.11.2021

§ 472
Päätös kunnalliskanteluasiassa, rakennustarkastajan toiminta - Itä-Suomen 
aluehallintovirasto

MliDno-2021-2718

Kaupunginhallitus, 27.09.2021, § 396

Valmistelijat / lisätiedot:
Sari Valjakka
Sari.Valjakka@mikkeli.fi
johtava rakennustarkastaja

Liitteet
1 Liite Kh Mikkelin kaupungin rakennusjärjestys
2 Liite Kh Rakennusjärjestyksen liite tarvitaanko lupa
3 Liite Kh Yleiskaavan merkinnät
4 Liite Kh Elyn vastaus

Rakennusvalvonnan kanssa asioinut kuntalainen on tehnyt Itä-Suomen 
aluehallintovirastoon kantelun, joka koskee rakennustarkastajan toimintaa kyseisen 
kuntalaisen sekä kahden muun kuntalaisen lupa-asioissa. 

Aluehallintovirasto on pyytänyt Mikkelin kaupunginhallitusta hankkimaan selvitykset 
rakennustarkastaja Janne Hämäläiseltä, rakennustarkastaja Raimo Montoselta ja 
mahdollisilta muita asianosaisilta toimintansa osalta sekä antamaan niiden johdosta 
oman lausuntonsa. 

Rakennustarkastajat Hämäläinen ja Montonen sekä johtava rakennustarkastaja Sari 
Valjakka rakennustarkastajien esimiehenä ovat antaneet omat lausuntonsa kantelun 
johdosta.

Kantelijan mukaan rakennustarkastaja ei ole vastannut hänen kyselyihinsä eikä 
antanut neuvontaa laiturin rakentamiseen ja siirrettävän saunarakennuksen käyttöön 
liittyvissä asioissa. Saatujen selvitysten mukaan kantelija on kuitenkin saanut 
vastaukset yhtä lukuun ottamatta kaikkiin todennettavissa oleviin kysymyksiinsä 
kohtuullisessa ajassa. Siirrettävän saunarakennuksen käyttöä ja sijoittamista 
koskevassa asiassa rakennustarkastaja ei ole kertonut sitä, että saunaksi rakennetun 
rakennuksen voisi muuttaa varastoksi poistamalla kiukaan ja savupiipun. Tällä ei olisi 
ollut merkitystä, koska rakennus oli sijoitettu sellaiseen paikkaan, jossa ei ole 
rakennusoikeutta kuin saunalle. Varastona rakennusta ei olisi voinut tuolle paikalle 
sijoittaa eikä tällaisella rakennukselle olisi voinut antaa rakennuslupaa. 
Naapurikunnasta saatu neuvo perustui puutteellisiin tietoihin.

Kantelija väittää, että kuntalaisia on kohdeltu eriarvoisesti lupahakemusten 
käsittelyssä. Esimerkiksi se, kuinka laajalta alueelta naapureita tulee kuulla 
lupahakemuksen yhteydessä, vaihtelee rakennuspaikan sijainnin ja olosuhteiden 
mukaan. Ranta-alueella rakentamisella saattaa olla vaikutusta 
laajemmalle alueelle kuin sisämaassa. Kantelijan tapauksessa kyse on ollut 
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poikkeuksellisen suuren laiturin rakentamisesta. Tällainen laituri vaikuttaa 
rantamaisemaan laajalla alueella. Rakennustarkastaja on tulkinnut tässä ely-
keskuksen ohjetta ja vaatinut naapureiden kuulemista tavanomaista laajemmalti. 
Yhtenä perusteena tälle on ollut myös se, että kyseisellä alueella maanomistajien 
välillä on ollut riitaisuuksia jo aikaisemmin eikä tässä lupa-asiassa haluttu jättää sitä 
riskiä, että lupapäätös olisi valitusasteessa voinut kumoutua sillä perusteella, että joku 
tarvittava naapuri olisi jätetty kuulematta. Yleinen käytäntö rakennusvalvonnassa on 
ollut, että naapureita kuullaan mieluummin liian paljon kuin liian vähän. Tällöin 
päätökset eivät kaadu ainakaan muotovirheisiin. Asemapiirustus on yleensä tärkein 
naapurille kuulemisen yhteydessä esitettävä asiakirja, joten sen tulee olla kunnossa jo 
tässä vaiheessa. 

Kanteluun liittyvän henkilön lomarakennuksen lupaprosessi on kestänyt normaalia 
kauemmin, koska rakentaminen on edellyttänyt poikkeamislupaa. Alkuperäiset 
suunnitelmat ovat olleet puutteellisia ja ristiriitaisia ja poikkeamisluvan tarvekin tuli 
ilmi vasta, kun hakija oli täydentänyt asiakirjoja ja rakennusoikeuden ylittyminen 
selvisi. Samasta syystä naapurit oli kuultava uudelleen. Poikkeamislupia käsitelleen 
viranhaltijan siirryttyä toisen työantajan palvelukseen johtava rakennustarkasta joutui 
vastaamaan myös poikkeamisluvista, mikä ruuhkautti niiden käsittelyä. Nämä seikat 
huomioiden käsittelyajan pituus ei ole ollut normaalista poikkeava. 

Kanteluun liittyvän henkilön saunarakennuksen lupaprosessi hoitui nopeasti sen 
jälkeen, kun asiakirjat oli saatu kuntoon ja hakija saanut palkattua vaatimukset 
täyttävän suunnittelijan. Luvanhakijan ensimmäisiin kysymyksiin sähköisessä 
asiointipalvelussa olisi tullut vastata nopeammin kuin runsaan kuukauden päästä.

Mikkeli on pinta-alaltaan erittäin laaja kunta ja rakennusvalvonnan osalta se on jaettu 
toimialueisiin, joista kullakin on oma itsenäistä toimivaltaa käyttävä 
rakennustarkastaja.

Lupamenettelyn yhdenmukaistamiseksi on viime vuosina laadittu yhteisiä 
menettelytapaohjeita, viikoittaisessa toimistopalaverissa käsitellään asioita toiminnan 
yhtenäistämiseksi ja on laadittu toimintaohjekortteja tapausten tulkitsemiseen ja 
lisäksi lupa- ja valvontajaosto päätöksen mukaisesti Mikkelissäkin noudatetaan 
valtakunnallisia topten-käytäntöjä

Koko henkilökunta on sitoutunut yhteisiin käytänteisiin ja poikkeamisia sisältävät tai 
tavanomaista merkittävämmät rakennushankkeet käydään läpi työryhmässä, johon 
kuuluvat kaikki rakennustarkastajat sekä kaupunkisuunnittelun ja lupa- ja 
valvontajaoston edustajat.

Kun jokainen rakennuspaikka etenkin taajama-alueiden ulkopuolella on yksilöllinen ja 
jokainen rakennustarkastaja joutuu tulkitsemaan määräyksiä ja ohjeita omalla 
alueellaan, saattaa tulla tulkinnoissa kaikesta huolimatta erojakin. Tarkastaja voi tuoda 
asiat myös yhteiseen palaveriin ratkaisun löytymiseksi. Asiakaspalautteet käsitellään 
henkilöstön kanssa henkilökohtaisesti ja epäselvyydet selvitetään jokaisen tapauksen 
kohdalla erikseen. Asiakastyytyväisyyskyselyjä on tehty ja tullaan jatkossakin 
tekemään.

Rakennusvalvonnan toimintaa on kehitetty syksyllä 2020 aloitetun ohjelman avulla. 
Henkilökuntaa on koulutettu teknisten ja hallinnollisten asioiden lisäksi 
asiakaspalvelussa ja koulutusta jatketaan.
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Kuntaliitosten jälkeen oli pitkään havaittavissa, että liitoskuntien viranhaltijat 
epähuomiossa tai tietoisestikin noudattivat aiemmassa kunnassa olleita käytäntöjä ja 
toimintatapoja. Edelleenkin tulee tilanteita, joissa tällaisen alueen uusi 
rakennustarkastaja joutuu arvostelun kohteeksi, kun toimii sovittujen yhteisten 
sääntöjen mukaisesti eikä noudatakaan edeltäjänsä vanhaa tapaa. Vanhojen 
kuntarajojen mukaisista rajoista on luovuttu ja alueet on määritelty siten, että 
työkuorma tarkastajilla jakautuisi mahdollisimman tasaisesti. Valvonta-alue on laaja, 
joten aluevastuu on perusteltua työajan tehostamiseksi: käytetty matka-aika vähenee 
ja kuhunkin lupa-asiaan perehtyy vain yksi tarkastaja.

Yleisemminkin Mikkelin rakennusvalvonnassa on ollut suuria työpaineita. Erityisesti 
tämä korostui viime syksynä talvena, kun henkilövaihdosten takia useita virkoja oli 
yhtä aikaa täyttämättä ja niiden täytön jälkeen uusien viranhaltijoiden opastus sitoi 
muun henkilökunnan työpanosta. Vaikka lupamäärät eivät ole vuosittain kasvaneet, 
on vaatimustaso koko ajan noussut niin, että rakennustarkastajat ovat joutuneet 
perehtymään entistä perusteellisemmin hankkeisiin ja vaatimaan myös entistä 
laajemmat ja tarkemmat selvitykset hakijoilta. Tämä on luonnollisesti johtanut 
käsittelyaikojen pidentymiseen ja toisaalta myös siihen, että yhteydenotot asiakkaisiin 
ja vastausten antaminen sähköisessä asiointipalvelussa ovat joskus viivästyneet 
kohtuuttoman paljon. Suositussa lomarakennuskunnassa työpaine korostuu keväällä 
ja kesällä, kun lomarakentaminen on vilkkaimmillaan ja rakennusvalvonnan 
henkilökunnallakin on oikeus pitää vuosilomaa tänä aikana.

Työpainetta on pyritty purkamaan mm. keventämällä luvanvaraisuutta pienimpien 
rakennuskohteiden osalta rakennusjärjestyksen määräyksillä ja vähentämällä 
katselmusmääräyksiä, mutta ongelmaa ei ole saatu tällä poistettua. Tilannetta 
helpottamaan on perustettu määräaikainen lupainsinöörin virka, jonka 
toimenkuvassa tärkein osa tulee olemaan asiakkaiden neuvonta ja yhteydenpito 
heihin. Lupa-asiakirjojen ja vaatimusten selkeyttämiseksi kaupungin verkkosivuilla 
olevia ohjeita on päivitetty ja ohjeiden kehittämistä jatketaan. Lupaprosessia tulee 
myös sujuvoittamaan rakennusvalvonnan paperiarkiston digitointi sähköiseen 
muotoon, jolloin asiakas voi hankkia tarvittavat arkistoasiakirjat sähköisessä 
muodossa milloin tahansa. Tämä vapauttaa henkilökunnan työaikaa muihin tehtäviin. 
Uusiutuvan lainsäädännön myötä mm. ilmoitusmenettelyn käytöstä tullaan 
luopumaan eikä rakennusvalvonnan resursseja kulu vähäisten hankkeiden käsittelyyn.

Mikkelin kaupunginhallitus katsoo, että saatujen selvitysten perusteella kantelu ei 
anna aihetta enempiin toimenpiteisiin. Ei ole havaittavissa, että kantelussa mainituissa 
tapauksissa asianosaisia olisi kohdeltu epäasiallisesti tai epätasapuolisesti tai että 
lupa-asioiden käsittelyssä olisi viivytelty tarpeettomasti.

Rakennusvalvonnan saamiin yhteydenottoihin vastaamisessa ja muussa 
yhteydenpidossa luvanhakijoihin ja muihin asianosaisiin on mm. henkilöresurssien 
riittämättömyyden takia ollut puutteita, jotka on tiedostettu ja joita on pyritty 
aktiivisesti korjaamaan.

Menettelytavoissa kunnan eri osissa ja eri viranhaltijoiden kesken on ollut 
eroavaisuuksia, joita ei voi hyväksyä, mutta tätäkin on jo korjattu aktiivisin 
toimenpitein.

Ehdotus
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Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää antaa Itä-Suomen aluehallintovirastolle edellä olevan 
lausunnon rakennustarkastajan toimintaa koskevan kantelun johdosta.

Päätös
Keskustelun aikana esittelijä muutti esityksestä kohtaa  

"Mikkelin kaupunginhallitus katsoo, että saatujen selvitysten perusteella kantelu ei 
anna aihetta enempiin toimenpiteisiin. Ei ole havaittavissa, että kantelussa mainituissa 
tapauksissa asianosaisia olisi kohdeltu epäasiallisesti tai epätasapuolisesti tai että 
lupa-asioiden käsittelyssä olisi viivytelty tarpeettomasti."

muutetaan muotoon "Mikkelin kaupunginhallitus katsoo, että saatujen selvitysten 
perusteella kantelu ei anna aihetta enempiin toimenpiteisiin. Mikkelin 
kaupunginhallitus katsoo, että rakennusvalvonnan saamiin yhteydenottoihin 
vastaamisessa ja muussa yhteydenpidossa luvanhakijoihin ja muihin asianosaisiin on 
mm. henkilöresurssien riittämättömyyden takia ollut puutteita, jotka on tiedostettu ja 
joita on pyritty aktiivisesti korjaamaan. Menettelytavoissa kunnan eri osissa ja eri 
viranhaltijoiden kesken on ollut eroavaisuuksia, joita ei voi hyväksyä, ja tätä korjataan 
aktiivisin toimenpitein."

Esittelijän muutettu esitys hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 22.11.2021, § 472

Valmistelija / lisätiedot:
Ari Liikanen
ari.liikanen@mikkeli.fi
hallintojohtaja

Liitteet
1 Liite Kh Päätös kunnalliskanteluasiassa - Itä-Suomen aluehallintovirasto

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Merkitään tiedoksi.

Päätös
Merkittiin.
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§ 473
Työsuojelun yhteistoimintaorganisaatio toimikaudelle 1.1.2022 - 31.12.2025

MliDno-2021-4081

Valmistelija / lisätiedot:
Sari Häkkinen, Heidi Lepistö
sari.hakkinen@mikkeli.fi, Heidi.Lepisto@mikkeli.fi
HR-päällikkö, työsuojelupäällikkö

Liitteet
1 Liite kh paikallinen sopimus työsuojelun järjestäminen kaudelle 2022-2025.pdf

Kuntien nykyisten työsuojelun yhteistoimintaorganisaatioiden henkilöstöä edustavien 
jäsenten toimikausi päättyy 31.12.2021. Uusi toimikausi on 1.1.2022–31.12.2025.

Työturvallisuuskeskuksen kuntaryhmä on lähettänyt kuntiin kunta-alan työsuojelun 
yhteistoimintahenkilöstön valintaa toimikaudeksi 1.1.2022– 31.12.2025 koskevat 
ohjeet. Seuraavan neljän vuoden toimikauden jäsenet on valittava syys–joulukuun 
aikana.

Mikkelin kaupunki työnantajana ja pääsopijajärjestöt ovat käyneet paikallisen 
neuvottelun 24.9.2021 sekä 27.9.2021 työsuojelun järjestämisestä ajalle 1.1.2022-
31.12.2025. Neuvotteluissa on myös sovittu työsuojeluvaltuutettujen määrästä sekä 
työsuojeluvaltuutetuille annettavasta vapautuksesta.

Osapuolet ovat neuvotelleet uudesta työsuojelun yhteistoimintaorganisaatiosta ja 
päässeet asiasta yksimielisyyteen.

Sopimus työsuojelun järjestämisestä ja hoitamisesta perustuu lakiin työsuojelun 
valvonnasta ja työpaikan työsuojelutoiminnasta. Laissa säädetään menettelystä 
työsuojeluviranomaisen valvoessa työsuojelua koskevien säännösten noudattamista 
sekä työnantajan ja työntekijöiden välisestä työsuojelun yhteistoiminnasta työpaikalla.

Mikkelin kaupungissa on kolme työntekijöiden työsuojeluvaltuutettua ja 
toimihenkilöiden työsuojeluvaltuutettu. Näistä kaksi työsuojeluvaltuutettua ovat 
päätoimisia ja yksi osa-aikainen. Toimihenkilöiden työsuojeluvaltuutettu toimii oman 
työn ohella. Lisäksi kaikille työsuojeluvaltuutetuille valitaan kaksi varavaltuutettua 
lukuun ottamatta toimihenkilöiden työsuojeluvaltuutettua.

Työnantajan on vapautettava työsuojeluvaltuutettu valvontalain mukaisten tehtävien 
hoitamista varten säännöllisistä työtehtävistään sellaiseksi kohtuulliseksi ajaksi, jonka 
tämä tarvitsee em. tehtävien hoitamista varten. Vapautusajan määrän perusteena 
käytetään edustettavana olevien työntekijöiden/ viranhaltijoiden lukumäärää 
kerrottuna paikallisten olosuhteiden mukaan määritellyllä kertoimella (0,12 - 0,22) 
neljää peräkkäistä kalenteriviikkoa kohti. Viikoittaisen vapautusajan laskentakaava on: 
(edustettavien lukumäärä x kerroin)/4. Kertoimen valinnan perusteena voidaan 
käyttää esim. edustettavana olevan henkilöstön töihin ja tehtäviin liittyviä vaara- ja 
kuormitustekijöitä ja lisäksi esimerkiksi toiminnan alueellista laajuutta ja 
työskentelypaikkojen lukumäärää. Kertoimena on aiemmin käytetty lukua 0,185 
kaikilla muilla paitsi pelastuslaitoksen sammutus- ja pelastustöitä tekevien osalta 0,20. 
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Paikallisneuvotteluissa saavutetun neuvottelutuloksen mukaan toimikaudella 2022 - 
2025 käytetään vapautuksen laskennassa kaikkien toimialojen osalta kerrointa 0,17 
lukuun ottamatta Etelä-Savon pelastuslaitosta ja maatalouslomitusta, joiden osalta 
sovittiin kertoimeksi 0,20.

Työsuojeluvaltuutettujen ajankäyttö ja toimialueet toimikaudeksi 1.1.2022- 31.12.2025.

Työsuojeluvaltuutettujen toimialueet ja toimialuekohtaisiset ajankäyttökertoimet ovat 
seuraavat (Ajankäyttö henkilöstömäärän 24.9.2021 mukaan):

Alue 1 päätoiminen: Sivistyksen ja hyvinvoinnin palvelualue pois lukien varhaiskasvatus 
sekä nuorisopalvelut. Ajankäyttö 36 h 56 min viikossa.

Alue 2 osa-aikainen: Konserni- ja elinvoimapalvelualue hallintopalvelut, (pl. keskitetyt 
tukipalvelut, ruoka- ja puhtauspalvelut) työllisyydenhoito myös 
ympäristöterveydenhuolto, asumisen ja toimintaympäristön palvelualue, Etelä-Savon 
pelastuslaitos ja vesiliikelaitos. Ajankäyttö 31 h 13 min viikossa.

Alue 3 päätoiminen: Konserni- ja elinvoimapalvelualueen hallintopalvelut  (keskitetyt 
tukipalvelut) ja ruoka- ja puhtauspalvelut, sivistyksen ja hyvinvoinnin palvelualue 
varhaiskasvatus ja nuorisopalvelut. Lisäksi Otavia liikelaitos. Ajankäyttö 37 h 06 min 
viikossa.

Alue 4: Toimihenkilöiden työsuojeluvaltuutetun vapautus on 4 h 28 min viikossa oman 
työn ohella.

Ajalle 1.1.2022-31.12.2025 työsuojeluvaltuutettujen vapautus töistä on vahvistettu 
yhteensä 109 h 43 min  viikossa. Liitteenä paikallinen sopimus.

Työsuojeluvaalit on pidetty pääsopijajärjestöjen toimesta ja työnantajalle toimitetun 
vaalitoimikunnan pöytäkirjan mukaan valituiksi tulivat seuraavat työsuojeluvaltuutetut 
sekä varavaltuutetut:

Toimialue 1. Työntekijöiden työsuojeluvaltuutettu Juha Karppinen, I varavaltuutettu 
Anssi Torri, II varavaltuutettu Anssi Lilja.

Toimialue 2. Työntekijöiden työsuojeluvaltuutettu Outi Hokkanen, I varavaltuutettu 
Toni Karppinen, II varavaltuutettu Joona Pellikka.

Toimialue 3. Työntekijöiden työsuojeluvaltuutettu Lilli Laitinen, I varavaltuutettu Sanna 
Partanen, II varavaltuutettu Jaana Lindholm.

Toimialue 4: Toimihenkilöiden työsuojeluvaltuutettu Tanja Puustinen-Kiljunen.

Kaupunginhallitus hyväksyy työsuojelua koskevan paikallisen sopimuksen ja merkitsee 
tiedoksi yhteistoimintahenkilöstön valinnan toimikaudelle 1.1.2021 - 31.12.2025.

Mikäli työsuojeluvaltuutetun edustamassa henkilöstömäärässä tai muissa 
olosuhteissa tapahtuu olennaisia muutoksia, niin ajankäyttö arvioidaan 
jommankumman osapuolen aloitteesta vastaamaan uutta tilannetta.

Kaupunginhallituksen hyväksymien Mikkelin kaupungin yhteistoiminnan periaatteiden 
mukaan Mikkeli kaupungilla on yhdistetty työsuojelu- ja 
yhteistoimintaneuvottelukunta (Kaupunginhallitus, 15.01.2018, § 25). Yt 
neuvottelukuntaan kuuluu pääsopijajärjestöjen 6 pääluottamusmiestä ja 4 
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työsuojeluvalutettua.  Työnantajaedustajat yt neuvottelukuntaan on nimennyt 
kaupunginjohtaja. Työnantajan edustajina ovat palvelualuejohtajat, henkilöstöjohtaja 
ja kaupunginjohtaja. Henkilöstöjohtaja toimii YT neuvottelukunnan esittelijänä ja 
asiantuntija jäseninä HR päällikkö sihteeri) ja työsuojelupäällikkö.

Työntekijäasemassa olevilla työntekijöillä on näin ollen yhteensä kymmenen 
(10)  edustajaa ja työnantajan asemassa viisi (5 )  edustajaa.

Mikkelin kaupungilla ei ole valittu työsuojeluasiamiehiä. Kunnallisen alan työsuojelun 
yhteistoimintasopimuksen 10 §:n mukaan työsuojeluasiamiehen tehtävät liittyvät 
pääosin välittömään työsuojelun yhteistoimintaan lähityöyhteisössä tai esimerkiksi 
jonkin ammattikunnan piirissä sekä tiedon välittämiseen työn vaarojen ja haittojen 
selvittämisessä ja niistä aiheutuvissa toimenpiteissä. Työsuojeluasiamiehellä ei ole 
samanlaista asemaa tai oikeuksia kuin varsinaisella työsuojeluvaltuutetulla. Mikäli 
työsuojelutoimikaudella on tarpeen asettaa työsuojeluasiamiehiä, käydään tästä 
paikallisen sopimuksen mukainen neuvottelu.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus hyväksyy työsuojelua koskevan paikallisneuvottelun tuloksen ja 
merkitsee tiedoksi työuojeluyhteistoimintahenkilöstön valinnan toimikaudelle 
1.1.2022 - 31.12.2025.

Päätös
Hyväksyttiin.

Tiedoksi
Henkilöstöpalvelut
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§ 474
Kaupunginhallituksen ja -valtuuston kokousaikataulu, kevät 2022

MliDno-2021-2472

Valmistelija / lisätiedot:
Ari Liikanen
ari.liikanen@mikkeli.fi
hallintojohtaja

 

Kaupunginvaltuuston ja -hallituksen kokuksista laadittu ehdotusluonnos 
kokousaikatauluksi 1.1. - 30.6.2021:

Kv klo 17.00 Lisätietoja Kh klo 14.00 Lisätietoja
    10.1.2022 (päätetty kh 23.8.2021)
    17.1.2022 (päätetty kh 23.8.2021)
24.1.2022 (päätetty kv 16.8.2021)    
    31.1.2022 Suunnittelukokous
    7.2.2022  
14.2.2022      
    21.2.2022  
  TALVILOMA    
    7.3.2022 Suunnittelukokous
    14.3.2022  
21.3.2022      
    28.3.2022 Tilinpäätös
    4.4.2022  
    11.4.2022  
  PÄÄSIÄINEN    
25.4.2022   2.5.2022 Suunnittelukokous
    9.5.2022  
    16.5.2022  
23.5.2022      
    30.5.2022  
    6.6.2022  
13.6.2022 Tilinpäätös    
    20.6.2022  

Kaupunginhallituksen ja -suunnittelukokoukset alkavat klo 14.00.
Aikatauluun voidaan tehdä tarvittaessa muutoksia. Kaupunginhallitus kokoontuu 
tarvittaessa kokouksiinsa tai seminaareihin myös muina aikoina.

Kaupunginvaltuuston kokoukset alkavat klo 17.00.
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Kuntalain 94 §:n 1 ja 2 momentissa valtuuston kokoontumisesta todetaan seuraavaa: ”
Valtuusto kokoontuu päättäminään aikoina ja myös silloin, kun valtuuston 
puheenjohtaja katsoo sen tarpeelliseksi.

Valtuusto on kutsuttava koolle myös kunnanhallituksen tai vähintään neljäsosan 
valtuutetuista sitä pyytäessä ilmoittamansa asian käsittelyä varten. Tällainen asia on 
valmisteltava kiireellisesti.”

Mahdollisista valtuuston seminaareista sovitaan erikseen.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää hyväksyä edellä esitetyn kaupunginhallituksen 
kokousaikataulun. 

Lisäksi kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se päättää pitää 
valtuuston kokoukset:

24.1.2022 (päätetty kv 16.8.2021)
14.2.2022
21.3.2022
25.4.2022
23.5.2022
13.6.2022 Tilinpäätös
 

ja että valtuusto kokoontuu tarpeen mukaan kuntalain 94 §:ssä mainitulla tavalla. 
Kokoukset aloitetaan klo 17.00.

Mahdollisista valtuuston seminaareista päätetään erikseen.

Päätös
Hyväksyttiin.
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Kaupunginvaltuusto, § 173,08.11.2021
Kaupunginhallitus, § 475, 22.11.2021

§ 475
Valtuustoaloite: Selvitys kansainvälisen IB-luokan perustamisesta/aloittamisesta 
Mikkelissäsekä A2 -kielen vaaditun ryhmäkoon pienentämisestä/opettamisen 
digitalisoimisesta

MliDno-2021-4220

Kaupunginvaltuusto, 08.11.2021, § 173

Valtuutettu Kati Häkkinen ym. esittivät 8.11.2021 valtuustoaloitteenaan otsikkoasiasta 
seuraavaa:

"Selvitys kansainvälisen IB-luokan perustamisesta/aloittamisesta

Kun puhumme elinvoimasta ja tuottavista investoinneista, tulee samalla puhua 
kansainvälisyydestä ja kielitaidosta. Nykymaailmassa kasvu tarkoittaa kansainvälistä 
kasvua. Mikkelin perus- ja lukiokoulutuksessa ei olla panostettu monipuoliseen kielten 
opiskeluun ja kansainvälisyyteen. Olemme jääneet niiden harvojen keskisuurten 
kaupunkien joukkoon, joissa ei ole englanninkielistä perus- ja lukiokoulutusta eikä 
mahdollisuutta suorittaa kansainvälistä ylioppilastutkintoa,  International Baccalaureate

 IB-tutkinto antaa laajan yleisen korkeakoulukelpoisuuden Suomessa ja muualla (IB).
maailmassa.

Kehitysyhtiö Miksein mukaan IB-luokan puute tulee esille lähes viikoittain, kun 
kaupunkiin etsitään sijoittajia, yrityksiä ja osaajia. Jos lapsille ei ole englanninkielistä 
opetusta, ulkomaisten huippuosaajien saaminen kaupunkiin on vaikeaa. Paikallisten 
yritysten on vaikea löytää täältä kielitaitoista työvoimaa vientimarkkinointiin. Jopa 
aktiiviset lukioikäiset valuvat lähikaupunkeihin englanninkielisen opetuksen perässä.

Mikkeli tarvitsee englanninkielisen perusopetuksen ja lukion, joka johtaa IB-
tutkintoon. Koulutuksen tulisi olla avoin yhtälailla suomenkielisille ja muunkielisille 
lapsille. Meillä on englanninkielinen leikkikoulu, mutta jatkopolku englannin kielellä 
opiskelulle katkeaa päiväkodin jälkeen.

Me allekirjoittaneet valtuutetut, ehdotamme selvitettäväksi, millä edellytyksillä 
kansainvälinen IB -luokka voidaan Mikkeliin perustaa. Selvityksessä tulee ottaa 
huomioon IB-koulutuksen elinvoimavaikutukset, kustannukset ja 
rahoitusmahdollisuudet, Otavan Opiston nettikoulutuksen mahdollisuudet, 
sekä koulun sijoittuminen Mikkelin koulukenttään.

A2 -kielen vaaditun ryhmäkoon pienentäminen/opettamisen digitalisoiminen

Tutkimukset osoittavat, että vieraiden kielten opiskelu tulisi aloittaa ennen 12-vuoden 
ikää.

Neljännellä luokalla aloitettavan A2 -kielen vaadittu ryhmäkoko on laskeviin 
oppilasmääriin nähden liian korkea. Vapaaehtoisina A-kielinä tarjotaan yleisimmin 
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englantia, saksaa, ranskaa, ruotsia, venäjää, espanjaa tai italiaa. Koska vaihtoehtoja on 
näin monta, yhä harvemmassa mikkeliläisessä koulussa saadaan kokoon vaadittava 
12 oppilaan A2 -kieliryhmä. Silloin hukataan lasten paras ikäkausi kielen oppimiseen.

Ehdotamme harkittavaksi A2 -kielen ryhmäkokojen pienentämistä nykyisestä 12sta 8.
aan oppilaaseen. Samalla ehdotamme selvitettäväksi mahdollisuuden kielten 
digitaaliseen etäopetukseen esimerkiksi Rantakylän yhtenäiskoulusta. Kaikilla 
kaupungin koululaisilla olisi tällöin mahdollisuus eri kielten opiskeluun tasavertaisesti, 
ilman oman koulun ryhmäkokovaatimuksia.

Kati Häkkinen

Kirsi Olkkonen, Petri Pekonen, Pekka Pöyry,
Laura Hämäläinen, Katriina Noponen, Risto Rouhiainen,
Antti Pakarinen, Juha Ropponen, Olli Miettinen,
Olli Marjalaakso, Anu Kokkonen, Heli Kauppinen,
Katriina Janhunen, Jatta Juhola, Jenni Tissari,
Jenni Oksanen, Pertti Karhunen, Sami Järvinen"

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen valmisteltavaksi.

Kaupunginhallitus, 22.11.2021, § 475

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää lähettää aloitteen sivistyksen ja hyvinvoinnin palvelualueen 
valmisteltavaksi.

Lisäksi kaupunginhallitus päättää, että vastaus aloitteeseen tulee käsitellä 
kaupunginhallituksessa viimeistään maaliskuussa 2022.

Päätös
Hyväksyttiin.

Tiedoksi
Sivistyksen ja hyvinvoinnin palvelualue/Virpi Siekkinen, Seija Manninen
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Kaupunginvaltuusto, § 174,08.11.2021
Kaupunginhallitus, § 476, 22.11.2021

§ 476
Valtuustoaloite: Kaupunginvaltuuston-, hallituksen ja virkamiesjohdon tutustuminen 
pitäjiin ja yrityksiimme

MliDno-2021-4221

Kaupunginvaltuusto, 08.11.2021, § 174

Valtuutettu Kati Häkkinen ym. esittivät 8.11.2021 valtuustoaloitteenaan otsikkoasiasta 
seuraavaa:

"Kaupunki tai kunta, on juuri niin menestynyt kuin siellä toimivat yritykset ovat.

Sote-uudistuksen myötä kaupunkien ja kuntien tehtävät tulevat muovautumaan. 
Elinvoima ja kehitys tulevat olemaan entistä tärkeämmässä roolissa kaupungin 
päätöksissä. Uusien yritysten houkutteleminen Mikkeliin onkin yksi tärkeimmistä 
tehtävistämme. Tätä tärkeämpää on kuitenkin huolehtia jo toimivista, työllistävistä ja 
verotuloja tuottavaista yli 3000 mikkeliläisestä yrityksestä.

Mikkeli on maaseutukaupunki, jossa yritystoiminta ja elämä yleensäkin levittäytyy 
laajalle. Kuinka hyvin tunnemme pitäjiemme vahvuudet ja niiden yritystoiminnan? 
Kuinka voisimmeko päättäjinä omilla toimillamme houkutella lisää yritystoimintaa 
luonnonläheisyyteen pitäjiin?

Kasvu ja kehitys syntyvät sisältäpäin, ja siksi meidän päättäjien tulee tuntea 
yrityksemme, yrittäjämme, heidän toiveensa ja tarpeensa sekä laaja kaupunkimme.

Saamamme palautteen ja keskustelujen mukaan, kaupungin ylimmän johdon ja 
yrittäjäjärjestöjen säännöllisistä tapaamisista huolimatta, moni paikallinen yrittäjä 
kokee, ettei heitä kuunnella tarpeeksi. Olemme lukeneet lehdistäkin, kuinka mm 
tehtaat ja yritykset toivoi päättäjien vierailuja ja tutustumista toimintaansa.

Kehitysyhtiö Miksei Mikkeli, Mikkelin Yrittäjät ja E-S Kauppakamari, ovat tehneet hyvää 
työtä yritysten tukemisessa ja tunnettuudessa ja aluejohtokunnat tekevät todella 
arvokasta työtä pitäjissä. Myös meidän päättäjien tulisi osoittaa tahtomme tuntea 
yrityksemme ja yrittäjämme.

Me allekirjoittaneet ehdotamme, että kaupunginvaltuusto-, hallitus ja ylimmät 
virkamiehet aloittavat säännölliset yritysvierailut mikkeliläisissä yrityksissä ja 
pitäjissä.

Vierailuja tehdään läpi valtuustokauden, 6–8 kpl vuodessa. Arki-iltaan tai lauantaille 
sijoittuvat, vierailukäynnit matkataan yhdellä (1) yhteisellä bussilla, ja vierailuille 
ilmoittaudutaan osallistumisjärjestyksessä. Ajan kanssa selviää, onko arki-ilta vai 
lauantai osallistujamäärän kannalta toimivampi.  Tutustumismatkat isännöivät ja 
toteuttaa Mikkelin Kehitysyhtiö Miksei ja Mikkelin Yrittäjät sopimassaan järjestyksessä 
yhdessä aluejohtokuntien kanssa. Vierailut ja kuljetus järjestetään ja aloitetaan 
koronaturvallisuus huomioiden.
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Hyödynnämme myös etäyhteyksin tapahtuvat tutustumisvierailut. Tämä laajentaa 
kohdejoukkoa ja mahdollistaisi myös sellaisiin pieniin yrityksiin tutustumisen, joihin ei 
voi mennä vajaatakaan bussilastillista paikan päälle.

Tutustumismatkat tulee järjestää kustannustehokkaasti, mm eri tilaisuuksia yhdistäen. 
Kuljetukseen käytetään paikallista kuljetusyhtiötä.

Kati Häkkinen

Kirsi Olkkonen, Pekka Pöyry, Petri Pekonen,
Laura Hämäläinen, Katriina Noponen, Pirjo Siiskonen,
Antti Pakarinen, Anu Kokkonen, Soile Kuitunen,
Marita Hokkanen, Petri Tikkanen, Pirkko Valtola,
Armi Salo-Oksa, Eero Aho, Jenni Oksanen"

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen valmisteltavaksi.

Kaupunginhallitus, 22.11.2021, § 476

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää lähettää aloitteen konserni ja 
elinvoimapalveluiden palvelualueen hallintopalveluiden valmisteltavaksi.

Lisäksi kaupunginhallitus päättää, että vastaus aloitteeseen tulee käsitellä 
kaupunginhallituksessa viimeistään maaliskuussa 2022.

Päätös
Hyväksyttiin.

Tiedoksi
Konserni- ja elinvoimapalveluiden palvelualue/Ari Liikanen, Aki Kauranen
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Kaupunginvaltuusto, § 175,08.11.2021
Kaupunginhallitus, § 477, 22.11.2021

§ 477
Valtuustoaloite: Mikkelin kaupungille järjestöstrategia ja pysyvä yhteistyömalli

MliDno-2021-4222

Kaupunginvaltuusto, 08.11.2021, § 175

Valtuutettu Soile Kuitunen ym. esittivät 8.11.2021 valtuustoaloitteenaan otsikkoasiasta 
seuraavaa:

"Mikkelin kaupungin alueella toimii laaja määrä erilaisia mikkeliläisten hyvinvointia, 
osallisuutta ja terveyttä tukevia järjestöjä. Näitä ovat sosiaali- ja terveysjärjestöt, mutta 
myös lukuisat liikunta-, kulttuuri-, taide- ja vapaa-ajan järjestöt.

Hyvinvointialueiden aloittaessa toimintansa vuonna 2022 jää kuntiin edelleen 
tehtäväksi huolehtia asukkaistaan. Kuntien tehtävänä on ns. hyte-työ, eli asukkaiden 
hyvinvoinnin ja terveyden edistäminen. Tähän liittyy olennaisena myös yhteisöllisyys 
ja ihmisten osallisuus kuntansa asukkaina, yhteiskehittäjinä ja palveluiden käyttäjinä.

Järjestöjen toiminta on monimuotoista, laajaa ja se koskettaa lähes jokaista 
mikkeliläistä suoraan tai välillisesti. Järjestöt tarjoavat vertaistukea, erilaisia 
osallisuuden ja demokratian toteutumisen mahdollisuuksia, estävät syrjäytymistä ja 
sitouttavat osaltaan asuinkuntaan.

Vireä järjestösektori on osa elinvoimaista kuntaa, ja järjestöt ovat tärkeitä 
kumppaneita kunnille.

Mikkelin kaupunki tukee monia järjestöjä, mutta kaupungilla ei ole laadittu 
järjestöstrategiaa, joka olisi toimialat ylittävä ja yhteistyön tavoitteet ja keinot 
kiteyttävä. Monilla alueilla ja kunnilla tällaiset työvälineet ovat käytössä. Järjestöt 
tunnistetaan arvokkaina kumppaneina ja kuntien visioiden toteuttamisessa 
elintärkeinä toimijoina.

Mikkelin kaupungin taloustilanne on vaikea. Kaupunki tarvitsee entistä laajemmin 
erilaiset järjestöt, yritykset ja muut yhteisöt mukaan tukemaan kaupungin tavoitteiden 
toteutumista. Järjestöille annettu tuki säästää monissa kohdin euroja ja yhteistyöllä 
voidaan tukea mm. työllisyyttä.

Esitän, että Mikkelin kaupungille laaditaan kaikki kaupungin toimialat kattava 
järjestöstrategia, jossa ovat mukana soveltuvin osin myös konserniyhteisöt, ja 
kaupungille vakiinnutetaan tämän myötä myös pysyvä yhteistyön toimintamalli. 
Tällainen voi olla vaikkapa vuosittainen tapaaminen järjestöedustajien ja kaupungin 
kesken, ja keskustelu kaupungin vuosikohtaisista tavoitteista, joita järjestöt voivat 
osaltaan tukea.

Mikkelissä 8.11.2021

Soile Kuitunen, kaupunginvaltuutettu (sd)

Marita Hokkanen, Raine Lehkonen, Jenni Tissari,
Petri Tikkanen, Jatta Juhola, Arto Seppälä,
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Hannu Tullinen, Jarmo Lautamäki, Olli Marjalaakso,
Jukka Härkönen, Suvi Kähkönen-Valtola,
Katriina Noponen, Laura Hämäläinen, Jenni Oksanen,
Pirkko Valtola, Olli Miettinen, Jarno Strengell,
Armi Salo-Oksa, Heli Kauppinen, Katriina Janhunen,
Tomi Sikanen, Paavo Barck, Satu Taavitsainen,
Tanja Hartonen, Pertti Karhunen, Sami Järvinen,
Liisa Ahonen"

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen valmisteltavaksi.

Kaupunginhallitus, 22.11.2021, § 477

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää lähettää aloitteen sivistyksen ja hyvinvoinnin palvelualueen 
valmisteltavaksi.

Lisäksi kaupunginhallitus päättää, että vastaus aloitteeseen tulee käsitellä 
kaupunginhallituksessa viimeistään maaliskuussa 2022.

Päätös
Hyväksyttiin.

Tiedoksi
Sivistyksen ja hyvinvoinnin palvelualue/Virpi Siekkinen, Matti Laitsaari
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Kaupunginvaltuusto, § 176,08.11.2021
Kaupunginhallitus, § 478, 22.11.2021

§ 478
Valtuustoaloite: Selvitys Mikkelin kaupungin omistamien kiinteistöjen korjaustarpeesta 1-
10 vuoden aikana

MliDno-2021-4223

Kaupunginvaltuusto, 08.11.2021, § 176

Valtuutettu Jarno Strengell ym. esittivät 8.11.2021 valtuustoaloitteenaan otsikkoasiasta 
seuraavaa:

"Me allekirjoittaneet esitämme, että kaupunginvaltuutetuille toimitetaan Mikkelin 
kaupungin omistamiin kiinteistöihin liittyvät rakentamisen- ja korjaamisen 
kustannusarviot seuraavan 1-10 vuoden ajalta, joka helpottaa esimerkki palveluverkon 
laajuuden-, toiminnan- ja kustannuksien pitempiaikaista suunnittelua.

Tällä hetkellä korjausarviot tuodaan pääosin luottamushenkilöille vasta siinä 
vaiheessa, kun tehdään talousarvion mukaisia lähiajan 1-3 vuoden päätöksiä.

Kyse on 1-10 vuoden aikaisesta arviosta, ei virkamiesesityksistä, lähiajan esitykset ovat 
vuosittaisissa talousarvioissa.

Keskusteluja on käyty muun muassa pääkirjaston ja Lyseonkoulun isoista 
peruskorjausremonteista.

Mikkelissä 8.11.2021

Jarno Strengell

Paavo Barck, Arto Seppälä, Hannu Tullinen,
Marita Hokkanen, Satu Taavitsainen, Jatta Juhola,
Petri Tikkanen, Jenni Tissari, Soile Kuitunen,
Tanja Hartonen, Pertti Karhunen, Tomi Sikanen"

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen valmisteltavaksi.

Kaupunginhallitus, 22.11.2021, § 478

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää lähettää aloitteen asumisen ja 
toimintaympäristön palvelualueen valmisteltavaksi.

Lisäksi kaupunginhallitus päättää, että vastaus aloitteeseen tulee käsitellä 
kaupunginhallituksessa viimeistään maaliskuussa 2022.

Päätös
Hyväksyttiin.
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Tiedoksi
Asumisen ja toimintaympäristön palvelualue/Pekka Kammonen, Jarkko Hyttinen
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§ 479
Asia poistettiin esityslistalta

MliDno-2021-3178
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Kaupunginvaltuusto, § 133,16.08.2021
Kaupunginhallitus, § 351,30.08.2021
Kaupunginhallitus, § 456,01.11.2021
Kaupunginhallitus, § 480, 22.11.2021

§ 480
Valtuustoaloite: Korkean jalostusasteen tuotteiden kautta tuloja kaupunkimme 
hyvinvointiin

MliDno-2021-3175

Kaupunginvaltuusto, 16.08.2021, § 133

Valtuutettu Sami Järvinen ym. esittivät 16.8.2021 valtuustoaloitteenaan otsikkoasiasta 
seuraavaa:

"Elinvoimainen kaupunki rakentuu mm. yritystoiminnalle ja työpaikoille, joista 
saamme verotuloja kaupunkilaisten tarvitsemiin palveluihin. On siis ensisijaisen 
tärkeää vahvistaa yritysten toimintamahdollisuuksia ja pyrkimään saamaan lisää 
työpaikkoja Mikkeliin.

Etelä-Savon alueella elintarvikkeiden alkutuotannolla on vahva rooli. Maakunnassa 
kasvatetaan korkealaatuisia kauraa, vihanneksia, juureksia ja poimitaan suuret määrät 
marjoja metsistämme. Alkutuotannon laadukkaat raaka-aineet myydään kuitenkin 
eteenpäin muualle jalostettavaksi. Jatkojalostuksen kautta hyödykkeiden ja raaka-
aineiden arvon nousu on merkittävä ja sieltä on mahdollista yritysten saada parempia 
voittoja. Miksi emme hyödyntäisi Mikkelissä ja Etelä-Savon alueella maakuntamme 
vahvuuksia ja lähtisi hakemaan lisää yritystoimintaa, työpaikkoja ja tuottoa 
elintarvikkeiden jatkojalostuksen kautta?

Etelä-Savon strategian kärjessä ovat vesi, metsä ja ruoka. Meidän tulee hyödyntää jo 
rakennettuja alueemme vahvuuksia ja lähteä kehittämään näitä vahvuuksia 
eteenpäin. Töitä on jo tehty sen eteen, että alkutuottajat voisivat jatkokehittää 
tuotteitaan, mutta se vaatii vielä laajempaa yhteistyötä ja ponnisteluja. Olisi hyvä 
tehdä yhteistyötä niin Maakuntaliiton, ProAgrian, Miksein, MTK:n ja vaikka Business 
Finlandin kanssa, että voimme saada vahvemmat hartiat luoda hankkeita ja 
kehitysalustoja, joissa voimme voimakkaammin lähteä viemään asiaa eteenpäin.

Ruotsista on löydettävissä hienoja esimerkkejä siitä, kuinka luodaan vahvoja brändejä 
ja saavutetaan paremmat tuotot yhteistyön ja vahvan brändäyksen kautta. Esimerkiksi 
Lantmännen on 19 000 ruotsalaisen maanviljelijän maatalousosuuskunta. Osuuskunta 
työllistää noin 10 000 työntekijää ja se toimii yli 20 maassa. Vuotuinen liikevaihto on 
noin 4,5 miljardia euroa. Menestys perustuu jatkojalostuksen kautta tuotettuihin 
laadukkaisiin elintarviketuotteisiin. Yhdessä on paremmat mahdollisuudet investoida 
tuotekehitykseen, tuotantoon, brändäykseen ja markkinointiin. Vaikka Ruotsilla on 
Suomea paljon heikompi omavaraisuus elintarviketuotannossa, ovat he silti pystyneet 
kasvattamaan korkeasti jalostettujen elintarvikkeiden viennin osuutta 
kokonaisviennistä jopa 59 prosenttiin kuin Suomessa se on vain noin 39 %.
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Meidän olisi otettava oppia Ruotsalaisten strategiasta kehittämällä korkeasti 
jalostettuja elintarviketuotteita, ympäristökuntiemme alkutuotantoraaka-aineista ja 
keskittää jatkotuotantoa ja elintarviketeollisuutta Mikkeliin ja Etelä-Savoon.

Kestävää kasvua pystyy myös luomaan kansainvälistymisellä. Elintarvikevientiin meillä 
on hyvät yhteydet Venäjälle ja Kiinan markkinat osaavat arvostaa pohjoismaista 
osaamista, luotettavuutta, luomua ja puhtautta elintarvikkeissamme. 

Nyt on aika ottaa kunnon harppaus kohti uutta ja huomioida mahdollisuutemme 
elintarviketuotannossa myös Mikkelin kaupungin strategiassa ja panostaa siihen 
laajalla yhteistyöllä. Meillä olisi käsillä kaikki tarvittavat raaka-aineet ja reseptit 
menestyä luomalla uutta vahvempaa elintarviketeollisuutta kaupunkiimme ja sitä 
kautta saamaan lisää vahvoja toimijoita sekä työpaikkoja kaupunkimme 
elinvoimaisuutta vahvistamaan.

Esitän, että Mikkelin kaupunki lähtee selvittämään mahdollisuuksiaan edistää ruoan 
tuotannon jatkojalostusta yhteistyössä lähikuntien kanssa.

Sami Järvinen

Pertti Karhunen, Pekka Pöyry, Petri Pekonen,
Eero Aho, Pirkko Valtola, Tanja Hartonen,
Jaana Strandman, Raimo Heinänen, Jani Sensio,
Tomi Sikanen, Kati Häkkinen, Olli Marjalaakso,
Juha Ropponen, Kirsi Olkkonen, Sami Nalli,
Liisa Ahonen, Jussi Marttinen"

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen valmisteltavaksi.

Kaupunginhallitus, 30.08.2021, § 351

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää lähettää aloitteen konserni- ja elinvoimapalveluiden 
palvelualueen valmisteltavaksi.

Lisäksi kaupunginhallitus päättää, että vastaus aloitteeseen tulee käsitellä 
kaupunginhallituksessa viimeistään joulukuussa 2021.

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginhallitus, 01.11.2021, § 456

Valmistelijat / lisätiedot:
Aki Kauranen
aki.kauranen@mikkeli.fi
strategia- ja kehityspäällikkö
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Valtuustoaloitteeseen ovat antaneet asiantuntijalausuntoja asian valmistelijan lisäksi 
MTK-Etelä-Savon toiminnanjohtaja Vesa Kallio, ProAgria Etelä-Savonpalvelu- ja 
kehityspäällikkö Pekka Häkkinen, Kaakkois-Suomen ammattikorkeakoulun (Xamk) 
projektipäällikkö / Ekoneum ry:n toiminnanjohtaja Taina Harmoinen,  Ruralia-
instituutin erikoissuunnittelija Marjo Särkkä-Tirkkonen ja koordinaattori Hanna-Maija 
Väisänen sekä Mikkelin kaupungin palvelujohtaja Mia Hassinen.

Taustaa

Vuonna 2018 Etelä-Savon ruoka-alalla oli 2 707 toimipaikkaa, joka on 21,3 prosenttia 
Etelä-Savon kaikista toimipaikoista. Etelä-Savossa ruoka-alan toimipaikkojen määrä on 
vähentynyt kymmenessä vuodessa noin tuhannella. Ruokaketjun eri vaiheissa 
tehdään 5 152 henkilötyövuotta, joka on 17,3 prosenttia Etelä-Savon yritysten 
henkilöstöstä. Ruoka-alan liikevaihto oli vuonna 2018 lähes miljardi euroa, ja se on 
17,4 prosenttia kaikkien eteläsavolaisten yritysten liikevaihdosta. Voimakkainta 
liikevaihdon kasvu on ollut viime vuosina vähittäis- ja tukkukaupassa.

Jalostavia elintarvikeyrityksiä Etelä-Savossa on 75, joista yli kolmannes (28 kpl) on 
leipomoalan yrityksiä. Liha-, kala- ja juomatuotteita valmistavia yrityksiä on 
kymmenkunta tuotantoalaa kohden. Kokonaismäärä koko Etelä-Savossa on varsin 
pieni. Mikkelissä toimivien elintarvikejalostusta harjoittavien yritysten määrä on siten 
myös pieni, mutta varsin merkityksellinen ja yritykset ovat saaneet tuotteilleen 
tunnustusta valtakunnallisesti sekä kansainvälisesti. Ollinmäen viinitilan viinejä on 
valittu Suomen parhaiksi tilaviineiksi. Saimaa Brewing Companyn oluita ja siidereitä on 
valittu Suomen parhaiksi sekä pronssisijalle World Beer Awardsissa vuonna 2019. 
Hauhalan Hanhifarmi edusti Suomea pohjoismaisessa ruokakilpailussa ”EMBLA Nordic 
Food Awards” raaka-ainetuottajasarjassa keväällä 2019. Kappelin Juustola #yrityksen 
valmistama Ilmeikäs Illusia #sinihomejuusto voitti oman sarjansa vuonna 2018 
Artesaaniruoan SM-kisoissa.

Ruoka-alan keskeiset haasteet Etelä-Savossa

Valtuustoaloitteessa kuvataan ongelma, joka on koko Suomen elintarvikealan 
ongelma ja jolloin alueilta viedään lähinnä raaka-aineita/ylijäämää eikä sitä jalosteta 
pidemmälle.

Isossa kuvassa elintarvikeketjun rakentaminen paikallisesti on positiivinen asia 
kunhan se tuo aidosti lisäarvoa kaikille ketjun osapuolille. Nykyisenkaltaisessa 
tilanteessa ei ole kuitenkaan helppoa tulla kokonaan uutena toimijana markkinaan, 
joka on varsin ankarasti kilpailtu. Toinen huomioitava asia on, että  Etelä-Savossa ei 
riitä kovinkaan suurelle volyymille tuotteita markkinoita ympäri vuoden ja pelkän 
lyhyen kesäsesongin varaan ei voida laskea. Jos taas aiotaan mennä valtakunnan 
tasolle, kovenee kilpailu entisestään. Toisaalta vientimarkkina jollekin spesifille 
tuotteelle voi löytyä helpommin/kannattavammin kuin paikallinen, maakunnallinen tai 
valtakunnallinen markkina.

Edelleen avattuna asiaan liittyy mm. seuraavat näkökulmat:

Alkutuottajalle tärkeitä ovat kaksi asiaa: hänen tuottamansa raakaaineen kysyntä 
ja hinta. Jos tuotteella on varma menekki ja varma ostaja, joka maksaa 
kunnollisen hinnan ovat perusasiat kunnossa. Tämä tarkoittaa usein sitä, että 
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vähänkään suuremmista volyymeistä puhuttaessa ostaja on jokin vähintään 
maakuntatason toimija, usein valtakunnallinen. Kotieläintuotteissa 
pääsääntöisesti osuuskuntataustainen.
Pienien erien myynti ei pääsääntöisesti ole kannattavaa ellei tuotteesta makseta 
selvästi parempaa hintaa. Ja, mikäli tuotteista valtaosa myydään valtakunnan 
ketjun kautta ei siitä kannata myydä erikseen johonkin lähelle pienempiä eriä. Jo 
logistiikka tekee tämän yleensä kannattamattomaksi.
Pienemmillä toimijoilla ansaintalogiikka lähtee siitä, että myydään pienempiä 
määriä, mutta kovemmalla yksikköhinnalla. Tällöin ostajan täytyy olla sellainen, 
jolla on kykyä ja halua maksaa parempaa hintaa. Tällöin tuotteen täytyy erottua 
jollain muulla kuin hinnalla, jotta se päätyy kuluttajan ostoskoriin.
Pienen tai vähän suuremmankin elintarvikejalostusta tekevän yrittäjän 
osaamisvaatimukset ovat erilaiset kuin alkutuotantoyrittäjällä mm. tuotteiden 
myynti, markkinointi, tuotekehitys brändin rakentaminen ovat sellaisia asioita ja 
osaamisia jotka elintarvike jalostusyrittäjän tulee osata hyvin.
Alkutuotanto ja jatkojalostusyrittäjällä on kuitenkin samat osaamisvaatimukset 
mm. yrityksen johtamisen, talouden hallinnan, ym. osalta
Osaamisen kehittäminen on tärkeää niin alkutuottajilla kuin jalostajillakin
Alueelle tuleva muu lisäarvo ei ole alkutuottajan päällimmäinen intressi, vaikka 
sen merkitys ymmärretään esim. työpaikkojen ja verotulojen yms. muodossa. 
Tuottajan päällimmäinen intressi on oman toimeentulon turvaaminen, joka on jo 
tänä päivänä kovan työn ja epävarmuuden takana.
 

Lisäksi alueen yksittäisillä tuottajilla on tällä hetkellä alhainen kiinnostuneisuus 
aloittaa suuria investointeja vaativia suurempaa jalostusasteen nostoa yksin. Tänä 
ilmeni mm. Ruralian muutama vuotta sitten tekemässä Pakastamo-selvityksessä.

Ruoka-alan kehittämistoiminta ja nykytila Etelä-Savossa

Edellä mainituista haasteista huolimatta Etelä-Savossa on aktiivista ruoka-alan 
kehittämistoimintaa, josta osa kohdentuu nimenomaan juuri tuotteiden jalostusarvon 
nostamiseen.

Vuosina 2014–2020 Etelä-Savossa toteutettiin yli sata ruoka-alaan liittyvää hanketta. 
Keskeiset ruoka-alan kehittäjätahot ovat olleet Kaakkois-Suomen ammattikorkeakoulu 
ja sen yhteydessä toimiva Pienyrityskeskus, Helsingin yliopiston Ruralia-instituutti, 
Luonnonvarakeskus, ProAgria Etelä-Savo ja sen alainen Etelä-Savon maa- ja 
kotitalousnaiset, Mikkelin kehitysyhtiö Miksei Oy sekä Etelä-Savon Koulutus Oy 
(Esedu). Näiden lisäksi on toteutettu yritysten omia ruoka-alan kehittämishankkeita ja 
erilaisia yritysryhmähankkeita, joissa hanketoteuttajina ovat olleet edellä mainittujen 
lisäksi kunnat. Ruoka-alan hankkeiden osatoteuttajina on ollut laaja joukko 
maakunnallisia, valtakunnallisia ja kansainvälisiä toimijoita.

Suurimmassa osassa eli 40 hankkeessa tavoitteena on ollut ruoka-alan 
liiketoimintamahdollisuuksien parantaminen ja lisäarvon luominen. Hankkeiden 
kehittämiskohteina ovat olleet järvikalan jäljitettävyyden ja logistiikan kehittäminen, 
luomuyrittäjyyden edistäminen, ruokamatkailu, nimisuojatuotteet, 
ruokapalveluprosessien kehittäminen, yrittäjien osaamispotentiaalin lisääminen sekä 
uusien toimintatapojen ja ruokatuotteiden (esim. tryffelit, sirkat, metsien erikoissienet 
ja selluloosajohdannaiset) kehittäminen.
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Luonnon eväistä elinvoimaa Etelä-Savoon -hankkeessa ollaan hankkimassa Etelä-
Savon Koulutus Oy Eseduun jalostustilat, joissa on mahdollista kehittää, testata ja 
pienimuotoisesti jalostaa vihanneksia, yrttejä, sieniä, marjoja ja mahdollisesti myös 
kaloja. Yhteistyötä testauksissa ja toimintojen kehittämisessä tehdään VAKKA-
hankkeen, yrittäjien ja luonnonvara-alan opiskelijoiden kanssa.

Tuotekehitykseen tarjolla olevat palvelut ovat hajallaan eikä yrittäjät välttämättä tiedä 
niistä riittävästi. Kumppanuudella ruokasektorille vuorovaikutusta ja innovatiivisuutta 
- KURVI-hankkeessa (Xamk, HY Ruralia-insituutti, Luke) kootaan selvitystä Etelä-
Savossa ja lähiseudulla tarjolla olevista tuotekehitystiloista, -avusta ja 
tuotekehitykseen liittyvistä palveluista. Selvitys valmistuu syksyllä 2021.

Elinkeinot murroksessa (ELMO2) –  toukokuussa päättynyt Etelä-Savon 
maakunnallinen toimeenpanohanke on edistänyt klusterien luomista Etelä-Savon 
alueen ekosysteemeistä. Vuoden 2020 lopulla järjestettiin työpajoja maakunnan ruoka-
kärkialan toimijoille. Työpajoihin osallistui yhteensä 21 alueen ruoka-alan 
asiantuntijaa, jotka edustivat klusterin yhteistyöverkostoa laajasti. Työn tuloksena 
Etelä-Savon ruoka-alan toimijat päättivät käynnistää Etelä-Savon ruokaklusterin 
rakentamisen Ekoneum ry:n toiminnan perustalle.

Etelä-Savon ruoka-alan kehittämisohjelma 2021-2027 on laadittu yhteiseksi 
kehittämisen suunnaksi kaikille Etelä-Savon ruoka-alan toimijoille. Sen visiona on ”
Vastuullinen, menestyvä ja muutosjoustava Etelä-Savon ruoka-ala”. 
Kehittämisohjelman toimenpiteet on koottu viiteen teemaan: osaaminen, 
ruokaviestintä ja ruokakasvatus, lisäarvoa luonnosta ja paikallisuudesta, 
muutosjoustavuus ja vastuullisuus sekä uudet toimintamallit. Ohjelmaa on työstetty 
yhteistyössä Etelä-Savon ELY-keskuksen EU:n uuden ohjelmakauden maaseudun 
kehittämisohjelman kanssa. Kehittämisohjelma sisältää paljon toimenpiteitä mm. 
elintarvikkeiden jalostusasteen nostoon. Ohjelmaan on tulossa seurantajärjestelmä 
Ekoneum ry:n kotisivuille.

Etelä-Savon kuntien rooli ruoka-alan kehittämisessä

Etelä-Savon kaupunkien ja kuntien rooli ja keinot ruoka-alan kehittämisessä ovat 
pitkälti samansuuntaiset kuin muiden elinkeinojen kehittämiskeinot ovat. Pääosin ne 
liittyvät yritystoiminnan toimintaedellytysten parantamiseen, jossa keskipisteessä ovat 
mm. seuraavat osa-alueet: yrityspalvelut (ml. yritystoiminnan kehittäminen ja 
kasvupalvelut), kaavoitus ja toimitilaratkaisut ja invest in -toiminnan kehittäminen ja 
yritysten houkuttelu alueelle. Lisäksi kunnilla on roolia maaseudun liikenneinfran 
parantamiseen liittyvien toimenpiteiden (ml. tietoliikenneyhteydet) edistämisessä ja 
edunvalvonnassa.

Oma lukunsa on kuntien oman palvelutuotannon valjastaminen hankintalain 
puitteissa esim. alueen ruoka-alan yrityksiltä tehtävien ostojen kautta.  Julkisia 
hankintoja koskettavien sääntöjen lisäksi asiassa on huomioitava myös tuotantoon ja 
jakeluun liittyvät haasteet.  Jotta alueellisia tuotteita saataisiin enemmän julkisiin 
ruokapalveluihin niin se vaatisi alueellisten elintarvikkeiden jatkojalostusta 
ammattikeittiö-käyttöön ja tehokkaan logistiikan järjestämistä. Erikoistuotteet eivät 
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sovellu julkiselle puolelle ja toisaalta jalostamattomat tuotteet eivät sovi nyky-
tuotantoon, koska julkisella puolella ei ole riittävästi henkilökuntaa tekemään 
käsittelyä alusta alkaen.

Kuten edellä on todettu niin monipuolista kehittämistyötä on jo tehty pitkäjänteisesti 
ruoka-alan eri toimijoiden yhteistyönä. Tätä työtä tulee jatkaa ja alueelle eri kanavia 
myöten suuntautuvaa kehittämisrahoitusta tulee edelleen hyödyntää ja Etelä-Savon 
kuntien tulee olla tässä mukana mm. hankkeiden kuntarahoituksen kautta.

Ajankohtaisena ruoka-alan kehittämishankkeena on juuri käynnistymässä Mikkelin 
seudun kuntien kuntarahoittama ja Kaakkois-Suomen ammattikorkeakoulun 
hallinnoima ”Klusterilla elinvoimaa Etelä-Savon ruoka-alalle” -hanke. Hankkeen 
tavoitteena on käynnistää Etelä-Savon ruokaklusterin toiminta, sitouttaa mukaan 
yrityksiä ja muita toimijoita ja hakeutua European Cluster Collaboration Platformin 
jäseneksi. Hankkeen tuloksena saatava jäsenyys tuo mukanaan mahdollisuuden 
klusterirahoituksiin, laajentuneen kansallisen ja kv-verkoston sekä neuvontaa ja 
ohjausta klusteritoimintaan. Ko. klusterityö on hyvä pohja jatkaa myös ruoka-alan 
tuotteiden jalostusarvon nostamiseen liittyvää kehittämistä ja yhteistyötä niiden etelä-
savolaisten toimijoiden vetämänä, jotka luontevasti asiaan liittyvät.  

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto merkitsee 
tiedoksi hallintopalveluiden vastauksen valtuutettu Sami Järvisen ym. 
valtuustoaloitteeseen ja toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi.

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Asia palautettiin uuteen valmisteluun Miksein mahdollisen roolin selvittämiseksi. 

Kaupunginhallitus, 22.11.2021, § 480

Valmistelija / lisätiedot:
Aki Kauranen
aki.kauranen@mikkeli.fi
strategia- ja kehityspäällikkö

Valtuustoaloitteessa on esitetty, että Mikkelin kaupunki lähtee selvittämään 
mahdollisuuksiaan edistää ruoantuotannon jatkojalostusta yhteistyössä lähikuntien 
kanssa. Aiemmin annettua ja kaupunginhallituksen kokouksessa (1.11.2021 § 456) 
käsiteltyä lausuntoa on pyydetty täydentämään koskien Mikkelin kehitysyhtiön Miksei 
Oy:n roolia ja sen toimintaa ruoka-alan kehittämisessä yhdessä ruoka-alan toimijoiden 
kanssa.

Miksei Oy:ltä saadussa vastauksessa todetaan, että MikseiMikkeli toimii yhteistyössä 
alueen muiden toimijoiden kanssa aiemmassa lausunnossa kuvatun Etelä-Savon 
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ruokaklusterin rakentamisessa tavoitteena tukea kasvu- ja kehittämishakuisten 
yritysten monivuotista kehittämis- ja investointitoimintaa. Ko. ruokaklusteri tarjoaa 
yhden hyvän kanavan edistää aloitteen kohteena oleva toimintaa.

Vastauksessa todetaan edelleen, että aiemmin MikseiMikkeli on tukenut 
elintarvikealan yrityksiä tuotekehityksessä, jalostusarvon nostamisessa, 
kansainvälistymisessä, investoinneissa ja digi- ja markkinointiosaamisen 
kehittämisessä vuosien varrella lukuisten hankkeiden kautta. Hanketoimintaa on 
edelleen mahdollista suunnata ja kehittää omistajan linjausten perusteella. 
Esimerkiksi valmisteilla olevassa kaupungin uudessa strategiassa ja etenkin sitä 
tarkentavassa elinvoimaohjelmassa tullaan linjaamaan kehittämispanosten käyttöä. 
Valmisteluprosessin yhteydessä on tarpeen tarkastella ja arvioida eri toimialojen 
kehittymismahdollisuuksia, elintarvikeala yhtenä niistä. Tämän pohjalta syntyvät myös 
kehitysyhtiön toiminnan painotukset.

Lisäksi ko. aihepiiriin liittyen on edellisen kaupunginhallituksen käsittelyn jälkeen 
ilmaantunut uusia huomioitavia asioita.

Mikkelin kaupunki on yhtenä Saimaa-ilmiö -hankkeen jatkotoimena hakemassa 
yhdessä Saimaan alueen eri toimijoiden (mm. Etelä-Savon maakuntaliitto, Savonlinnan 
kaupunki, Pohjois-Karjalan maakuntaliitto, Joensuun kaupunki, Etelä-Karjalan 
maakuntaliitto ja Lappeenrannan kaupunki) kanssa ns. Euroopan ruokapääkaupunki -
statusta (European Region of Gastronomy), joka toteutuessaan osaltaan nostaa 
alueen ruoka-alan toimijoiden tunnettuutta sekä arvostusta ja tukee mm. alueen 
ruokaklusterin tavoitteita ja toimintaa.

Lisäksi lausunnolla olevassa Etelä-Savon maakuntaohjelmaluonnoksessa vuosille 2022-
2025 on asiaan liittyen useita eri tarttumakohtia ja ruoka-alan kehittämiselle 
maakunnallisesti on erittäin hyvät lähtökohdat esim. hanketoiminnan osalta. 
Ohjelmaluonnoksen kohtaan ”Uudistuvat elinkeinot ja TKI-toiminta” ruoka-alan 
kehittämisen painopisteisiin ja toimenpiteisiin on kirjattu mm. seuraavat asiat:

Metsä, Ruoka ja Vesi - vahvat klusterit ja TKI-alustat, yritysten liiketoimintaosaaminen, 
digitaalisuus

Vahvistetaan kestävän biotalouden TKI-toimintoja ja alan liiketoiminnan kasvua 
(vihreä biotalous, sininen biotalous, keltainen biotalous)
Kootaan maakuntastrategian Metsä, Ruoka, Vesi -kärjille omat, koko arvoketjun 
kattavat kehittämisklusterit
 

Kestävät vähähiiliset ruokajärjestelmät, jatkojalostus ja brändäys, luomu

Kootaan Etelä-Savoon ruokaklusteri ja vahvistetaan sen toimintaa koko 
arvoketjun matkalla
Tuetaan vähähiilisten ruokajärjestelmien syntyä sekä korkean lisäarvon 
erikoistuotteiden tuotekehitystä ja kaupallistamista
Tuetaan ruokahävikin pienentämiseen ja resurssiviisaaseen ruokalogistiikkaan 
tähtääviä toimenpiteitä

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja
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Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto merkitsee 
tiedoksi hallintopalveluiden vastauksen valtuutettu Sami Järvisen ym. 
valtuustoaloitteeseen ja toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi.

Päätös
Hyväksyttiin.
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Kaupunginhallitus, § 20,11.01.2021
Kaupunginhallitus, § 49,18.01.2021
Kaupunginhallitus, § 76,08.02.2021
Kaupunginvaltuusto, § 25,15.02.2021
Kaupunginhallitus, § 207,31.05.2021
Kaupunginvaltuusto, § 76,07.06.2021
Kaupunginhallitus, § 335,23.08.2021
Kaupunginhallitus, § 481, 22.11.2021

§ 481
Mikkelin kaupungin energiaomistusjärjestelyt

MliDno-2020-952

Kaupunginhallitus, 11.01.2021, § 20

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
vt. talousjohtaja

Liitteet
1 Liite Kh Energiatyöryhmän raportti

Kaupunginhallituksen suunnittelukokouksessa 4.5.2020 on esitelty Inspira Oy:n 
laatima energiaomistusselvitys. Päätöksellään 8.6.2020 § 211 kaupunginhallitus on 
nimennyt energiatyöryhmän, jonka kokoonpanoa on vielä päivitetty päätöksellä KH 
12.10.2020 § 313.

Inspiran laatima raportti on toiminut lähtökohtana 
energiaomistusjärjestelyvaihtoehtojen arvioinnille ja niiden keskinäiselle vertailulle. 
Energiatyöryhmän toimeksiantoa on tarkennettu kaupunginhallituksen 
suunnittelukokouksessa 7.9.2020, jolloin energiatyöryhmän selvitystehtävän on 
todettu koostuvan kolmesta eri pääosiosta: 1) energiaratkaisun vaihtoehdoista, 2) 
lähtökohtatietojen hahmottamisesta ja niiden tarkentamisesta sekä 3) kaupasta 
saatavien varojen käyttöön annettavasta ehdotuksesta.

Syksyllä 2020 aktiivisesti työskennellyt ja useita asiantuntijatahoja kuullut 
energiatyöryhmä on selvittänyt eri toimintavaihtoehtoja, jotka on yksilöity ja 
analysoitu liitteenä olevassa työryhmän raportissa. Prosessin aikana on kuultu myös 
Etelä-Savon Energia Oy:n ja Suur-Savon Sähkö Oy:n johtoa.

Energiatyöryhmän johtopäätökset ja suositukset on esitetty liitteenä olevassa 
raportissa.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy 
energiatyöryhmän suositusten mukaisesti omistajapoliittisena linjauksena
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Etelä-Savon Energia Oy:n 33,3-49 % vähemmistöosuuden myymisen liitteenä 
olevassa raportissa tarkemmin määritellyin reunaehdoin ja antaa 
myyntiprosessille käynnistysluvan (myyntiprosessiin liittyvät asiantuntijapalvelut 
kilpailutetaan ja kilpailutusasiakirjat tuodaan hankintaohjeistuksen mukaisesti 
kaupunginhallituksen hyväksyttäväksi), 
keskusteluiden käynnistämisen kuntaomistajien kanssa Suur-Savon Sähkö Oy:n 
päätöksentekorakenteisiin ja yhtiöjärjestyksen mahdollisiin päivitystarpeisiin 
liityen, sekä
energiatyöryhmän esityksen myynnistä saatavien varojen käytöstä.

 

 

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana Jarno Strengell esitti Olli Miettisen, Soile Kuitusen ja 
Jyrki Koivikon kannattamana asian jättämäistä pöydälle ja asiaa seuraavan kerran 
käsitellään kaupunginhallituksessa 18.1.2021.

Lisäksi asiasta käydyn keskustelun aikana esittelijä muutti esitystään siten, että asia 
merkitään tiedoksi ja kaupunginhallitus tekee esityksen kaupunginvaltuustolle 
kokouksessaan 8.2.2021.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty esittelijän 
esityksestä poikkeava kannatettu esitys asian jättämisestä pöydälle ja esitti asian 
ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattaat  asian käsittelyn jatkamista 
tässä kokouksessa, äänestävät Jaa ja ne, jotka kannattavat Jarno Strengellin esitystä 
asian jättämisestä pöydälle äänestävät Ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa 
äänestyksessä annettiin 5 Jaa ääntä (Nina Jussi-Pekka, Pekka Pöyry, Kirsi Olkkonen, 
Petri Pekonen, Jukka Pöyry) ja 6 Ei ääntä (Soile Kuitunen, Olli Miettinen, Jatta Juhola, 
Jyrki Koivikko, Mali Soininen, Jarno Strengell).

Puheenjohtaja totesi, että Jarno Strengellin esitys asian jättämisestä pöydälle on tullut 
kaupunginhallituksen päätökseksi.

Merkitään, että Arto Seppälä, Armi Salo-Oksa ja Minna Pöntinen ilmoittivat olevansa 
esteellisiä (hallintoneuvoston jäseniä) ja poistuivat kokouksesta. Heidän tilalleen 
kokoukseen saapuivat varajäsenet Jatta Juhola, Olli Miettinen ja Nina Jussi-Pekka.

Merkitään, että Soile Kuitunen saapui kokoukseen tämän pykälän käsittelyn alussa ja 
varajäsen Jenni Tissari poistui kokouksesta.

Merkitään, että kokouksen puheenjohtajana tämän pykälän ajan toimi 1. 
varapuheenjohtaja Kirsi Olkkonen. 

Merkitään, että tämän pykälän toiseksi pöytäkirjantarkastajaksi valittiin Pekka Pöyry.

Kaupunginhallitus, 18.01.2021, § 49

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
vt. talousjohtaja
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Liitteet
1 Liite Kh Energiatyöryhmän raportti

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Merkitään tiedoksi ja kaupunginhallitus tekee esityksen kaupunginvaltuustolle 
kokouksessaan 8.2.2021.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana esittelijä muutti esityksensä seuraavaan muotoon: 
kaupunginhallitus päättää valtuuttaa energiatyöryhmän selvittämään 
pääomasijoittajien kiinnostusta sekä käymään vielä läpi energiaomistusjärjestelyihin 
liittyviä tarkennettavia asioita mm. Suur-Savon Sähkön kanssa. Lisäksi 
energiaselvitystyöryhmä velvoitetaan raportoimaan hallitusta viikoittain neuvottelujen 
etenemisestä sekä tuomaan esityksensä jatkotoimenpiteiksi kaupunginhallituksen 
kokoukseen 8.2.2021.

Lisäksi Jukka Pöyry esitti, että kaupunginhallitus päättää ettei se hyväksy 
energiatyöryhmän suositusten mukaisesti omistajapoliittisena linjauksena EteläSavon 
Energia Oy:n 33,3-49 % vähemmistöosuuden myymistä eikä anna myyntiprosessille 
käynnistyslupaa keskusteluiden käynnistämisestä Suur-Savon Sähkö Oy:n 
kuntaomistajien kanssa eikä energiatyöryhmän esitystä myynnistä saatavien varojen 
käytöstä. Koska kukaan ei kannattanut esitystä, se raukesi.

Hyväksyttiin. 

Merkitään, että Jukka Pöyry jätti asiasta eriävän mielipiteen, joka on samansisältöinen 
kuin hänen esityksensä.

Merkitään, että Arto Seppälä ja Minna Pöntinen ilmoittivat olevansa esteellisiä 
(hallintoneuvoston jäseniä) ja poistuivat kokouksesta. Heidän tilalleen kokoukseen 
saapuivat varajäsenet Jatta Juhola ja Nina Jussi-Pekka.

Merkitään, että puheenjohtajana tämän pykälän ajan toimi kaupunginhallituksen 1. 
varapuheenjohtaja Kirsi Olkkonen.

Kaupunginhallitus, 08.02.2021, § 76

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
vt. talousjohtaja

Liitteet
1 Liite Kh Energiatyöryhmän raportti

Energiatyöryhmä on jatkanut työskentelyään tapaamalla potentiaalisia 
yhteistyökumppaneita, Suur-Savon Sähkö Oy:n johtoa sekä eräitä alan asiantuntijoita. 
Energiatyöryhmä ei ole kaupunginhallituksen 11.1.2021 linjaukseen perustuen enää 
jatkanut Etelä-Savon Energia Oy:n omistusjärjestelyiden selvittämistä. 
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Selvitettyjä vaihtoehtoja ovat olleet osakejärjestelyt Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkaina 
olevien tahojen kanssa, osakejärjestelyt ulkopuolisen pääomasijoittajan kanssa, 
osakkaiden keskinäiset holdingyhtiöjärjestelyt sekä fuusioratkaisut.  

Työryhmä pitää ensisijaisena ratkaisuna Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkeiden 
omistusjärjestelyjä ja suosittaa, että ratkaisun jatkovalmistelu toteutetaan 
yhteistyössä kilpailutettavan neuvonantajan kanssa.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy omistajapoliittisena 
linjauksena energiatyöryhmän esittämän ratkaisun mukaisesti, että kaupunki jatkaa 
Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkeiden omistusjärjestelyjen selvittämistä. 

Jatkovalmistelun tuloksena syntyvä omistusjärjestelyesitys tuodaan 
kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi. Tavoitteeksi asetetaan esityksen käsittely 
kaupunginvaltuustossa toukokuun loppuun mennessä.

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana Jyrki Koivikko esitti Olli Miettisen, 
Pekka Pöyryn, Nina Jussi-Pekan ja Soile Kuitusen kannattamana, että energiatyöryhmä 
jatkaa edelleen työskentelyään kaupunginjohtajan tukena.

Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko Jyrki Koivikon esitys hyväksyä yksimielisesti. 
Hyväksyttiin.

Esittelijä täydensi esitystään siten, että kaupunginhallitus pidetään tietoisena 
energiatyöryhmän työstä. Tilaisuuksiin, missä energiatyöryhmän työtä käsitellään, 
kutsutaan mukaan myös kaikkien valtuustossa edustettuina olevien ryhmien edustus. 

Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko esittelijän täydennetty esitys hyväksyä 
yksimielisesti. Hyväksyttiin. 

Lisäksi Jukka Pöyry esitti, että asia palautetaan uudelleen valmisteluun ja 

kaupungin käyttötaloutta karsitaan ja laitetaan pikaisesti tuloja vastaavaan 
tasapainoon, 
kaupungin investoinnit listataan, karsitaan ja jaetaan pidemmälle aikavälille sekä
laaditaan vaihtoehtoinen laskelma siitä, miten yllä mainittujen toimenpiteiden 
jälkeen mahdollinen kriisikunnan ylittävä velkamäärä voidaan tarvittaessa 
kuitata myymällä muuta kaupungin omaisuutta kuin energiayhtiöomaisuus.

Koska kukaan ei kannattanut Jukka Pöyryn esitystä, se raukesi.

Merkitään, että Jukka Pöyry jätti asiasta eriävän mielipiteen. 

Merkitään, että Arto Seppälä, Armi Salo-Oksa ja Minna Pöntinen ilmoittivat olevansa 
esteellisiä (hallintoneuvoston jäseniä) ja poistuivat kokouksesta. Heidän tilalleen 
kokoukseen saapuivat varajäsenet Jatta Juhola, Olli Miettinen ja Nina Jussi-Pekka.
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Merkitään, että kokouksen puheenjohtajana tämän pykälän ajan toimi 1. 
varapuheenjohtaja Kirsi Olkkonen. 

Merkitään, että kokouksessa pidettiin tauko klo 18.05-18.15.

Merkitään, että tämän pykälän aikana paikalla oli myös energiatyöryhmän jäsen 
Markku Kakriainen.

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastettiin kokouksessa.

Eriävä mielipide
Jukka Pöyryn eriävä mielipide:

Luonnollisessa monopoliasemassa olevien energiayhtiöiden tai niiden osuuksien 
myyminen on vahingollista sekä Mikkelin kaupungin että maaseudun ihmisten 
tulevaisuudelle. Kaupungin tulot pienenevät ja asukkaiden energiakustannukset 
kasvavat.
Mikkelin kaupungin käyttötalous on jatkuvasti noin 10 miljoonaa euroa 
alijäämäinen. Lisäksi ylisuurten investointien takia niistä muodostuu vuosittain 
lisävelkaa kymmeniä miljoonia euroja.
Vastustan, sekä Etelä-Savon Energia Oy:n ja Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkeiden 
myyntiä tai fuusiota.
Ennen minkään omaisuuden realisointia tulee käyttötalous saattaa tasapainoon, 
sekä karsia ja hajauttaa investointeja pidemmälle aikavälille. Muuten 
energiayhtiöiden myyntitulo on muutamassa vuodessa kuittautunut 
lisävelkaantumiseen ja joudutaan vähin erin myymään koko 
energiayhtiöomaisuus.
 
Esitän, että asia palautetaan uudelleen valmisteluun. Se tarkoittaa myös 
että kaupungin käyttötaloutta karsitaan ja laitetaan pikaisesti tuloja vastaavaan 
tasapainoon
että kaupungin investoinnit listataan, karsitaan ja jaetaan pidemmälle aikavälille
että laaditaan vaihtoehtoinen laskelma siitä, miten yllä mainittujen 
toimenpiteiden jälkeen mahdollinen kriisikunnan ylittävä velkamäärä voidaan 
tarvittaessa kuitata myymällä muuta kaupungin omaisuutta kuin 
energiayhtiöomaisuus

Kaupunginvaltuusto, 15.02.2021, § 25

Liitteet
1 Liite Kv Energiatyöryhmän raportti
2 Liite Kv Äänestysluettelo
3 Liite Kv Äänestysluettelo

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy omistajapoliittisena 
linjauksena energiatyöryhmän esittämän ratkaisun mukaisesti, että kaupunki jatkaa 
Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkeiden omistusjärjestelyjen selvittämistä. 
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Jatkovalmistelun tuloksena syntyvä omistusjärjestelyesitys tuodaan 
kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi. Tavoitteeksi asetetaan esityksen käsittely 
kaupunginvaltuustossa toukokuun loppuun mennessä.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana valtuutettu Raimo Heinänen esitti valtuutettu Jussi 
Marttisen kannattamana, että valmistelussa pidetään mukana myös maakunnallinen 
yhteistyön varmistava Suur-Savon Sähkö Oy:n ja Etelä-Savon Energia Oy:n 
mahdollistava yhteistyö. Taseen alijäämä ei ole kiirehtimisen syy, päätöksen käsittely 
tulee siirtää uudelle valtuustolle.

Lisäksi valtuutettu Risto Rouhiainen esitti valtuutettujen Jaakko Väänäsen ja Harri 
Kivisen kannattamana, että omistajapoliittisena linjauksena ensisijaisena ja 
tärkeimpänä tavoitteena on Etelä-Savon Energia Oy:n ja Suur-Savon Sähkö Oy:n 
yhteistyön tehostaminen hyödyntämällä energiayhtiöiden osaaminen sekä 
taloudelliset ja muut synergiset edut. Tämä voidaan saavuttaa yhtiöiden omistajien 
valmistelemalla yhteistyösopimuksella, joka mahdollistaisi vahvan ja 
menestyksekkään energiayhtiökonsernin muodostumisen Etelä-Savoon ja Mikkeliin 
sekä samalla vahvistaisi merkittävästi Mikkelin ja talousalueen elinvoimaa. Tämäkin 
niin kuin myös kaupunginhallituksen mahdollisesti esittämät muut vaihtoehdot on 
valmisteltava huolella ja asiaa pitäisi saada valmisteltua päätökseen ja varsinaisen 
päätöksen asiassa tekisi seuraava valtuusto.

Edelleen valtuutettu Jukka Pöyry esitti, että asia palautetaan uuteen valmisteluun ja 
että 

kaupungin käyttötaloutta karsitaan ja laitetaan pikaisesti tuloja vastaavaan 
tasapainoon, 
kaupungin investoinnit listataan, karsitaan ja jaetaan pidemmälle aikavälille ja
laaditaan vaihtoehtoinen laskelma siitä, miten yllä mainittujen toimenpiteiden 
jälkeen mahdollinen kriisikunnan ylittävä velkamäärä voidaan tarvittaessa 
kuitata myymällä muuta kaupungin omaisuutta kuin energiayhtiöomaisuus.
 

Puheenjohtaja totesi ettei kukaan kannattanut Jukka Pöyryn esitystä, joten se raukesi.

Puheenjohtaja totesi, että on tehty kaupunginhallituksen esityksestä kaksi poikkeavaa 
kannatettua esitystä ja esitti asian ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ensin 
äänestetään valtuutettujen Raimo Heinäsen ja Risto Rouhiaisen esityksistä. Ne jotka 
kannattavat Risto Rouhiaisen esitystä äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Raimo 
Heinäsen esitystä äänestävät ei ja sen jälkeen voittanut esitys asetetaan 
kaupunginhallituksen esitystä vastaan. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa 
äänestyksessä annettiin 25 jaa ääntä, 3 ei ääntä ja 23 tyhjää ääntä. Liite 2.

Puheenjohtaja totesi, että Risto Rouhiaisen esitys on voittanut ja se asetetaan 
kaupunginhallituksen esitystä vastaan siten, että ne, jotka kannattavat 
kaupunginhallituksen esitystä äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Risto 
Rouhiaisen esitystä äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa 
äänestyksessä annettiin 39 jaa ääntä, 11 ei ääntä ja yksi tyhjä ääni. Liite 3.

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on tullut kaupunginvaltuuston 
päätökseksi.
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Merkitään, että valtuutettu Jukka Pöyry jätti asiasta eriävän mielipiteen.

Merkitään, että äänestysluettelot liitetään pöytäkirjaan. Liitteet 2-3.

Merkitään, että valtuutettu Heikki Nykänen ilmoitti olevansa esteellinen (Etelä-Savon 
Energia Oy:n hallituksen puheenjohtaja) ja poistui kokouksesta tämän pykälän 
käsittelyn ajaksi. Ilmoitus hyväksyttiin. Hänen tilalleen kokoukseen saapui 
varavaltuutettu Noora Ruuth, joka poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn 
jälkeen. 

Merkitään, että kaupunginjohtaja Timo Halonen selosti asiaa kaupunginvaltuustolle.

Merkitään, että kokouksessa pidettiin tauko klo 19.03-19.14.

Eriävä mielipide
Jukka Pöyryn eriävä mielipide:

Luonnollisessa monopoliasemassa olevien energiayhtiöiden tai niiden osuuksien 
myyminen on vahingollista sekä Mikkelin kaupungin että maaseudun ihmisten 
tulevaisuudelle. Kaupungin tulot pienenevät ja asukkaiden energiakustannukset 
kasvavat.
Mikkelin kaupungin käyttötalous on jatkuvasti noin 10 miljoonaa euroa 
alijäämäinen. Lisäksi ylisuurten investointien takia niistä muodostuu vuosittain 
lisävelkaa kymmeniä miljoonia euroja.
Vastustan, sekä Etelä-Savon Energia Oy:n ja Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkeiden 
myyntiä tai fuusiota.
Ennen minkään omaisuuden realisointia tulee käyttötalous saattaa tasapainoon, 
sekä karsia ja hajauttaa investointeja pidemmälle aikavälille. Muuten 
energiayhtiöiden myyntitulo on muutamassa vuodessa kuittautunut 
lisävelkaantumiseen ja joudutaan vähin erin myymään koko 
energiayhtiöomaisuus.

Kaupunginhallitus, 31.05.2021, § 207

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
vt. talousjohtaja

Liitteet
1 Liite Kh Yhteenveto energiatyöryhmän keskusteluista

Kaupunginvaltuusto päätti 15.2.2021 § 25 omistajapoliittisena linjauksena 
energiatyöryhmän esittämän ratkaisun mukaisesti, että kaupunki jatkaa Suur-Savon 
Sähkö Oy:n osakkeiden omistusjärjestelyjen selvittämistä. Selvitettyjä vaihtoehtoja 
ovat olleet osakejärjestelyt Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkaina olevien tahojen kanssa, 
osakejärjestelyt ulkopuolisen pääomasijoittajan kanssa, osakkaiden keskinäiset 
holdingyhtiöjärjestelyt sekä fuusioratkaisut.

Energiatyöryhmä on jatkanut työskentelyään ja kokoontunut em. valtuuston 
kokouksen jälkeen 11 kertaa. Lisäksi työryhmä on osallistunut Suur-Savon Sähkö Oy:n 
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omistajien edustajien tapaamiseen, jossa käsiteltiin Suur-Savon energiasäätiön 
valmistelemaa esitystä kuntaholding-mallista. Selvitystyön tueksi kilpailutettu 
neuvonantaja KPMG aloitti työnsä energiatyöryhmän kanssa 17.3.2021. Asiaa on 
lisäksi käsitelty kaupunginhallituksen suunnittelukokouksessa 3.5.2021.

Työryhmän näkemyksen mukaan selvitystyötä on aiheellista jatkaa kuntaomistajien 
yhteistä holdingmallia koskevilla neuvotteluilla. Lisäksi selvitystä tulisi jatkaa muiden 
mahdollisten osakejärjestelyiden osalta Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkaina olevien 
tahojen kanssa, sisältäen kiinnostuksensa ilmoittaneet sijoittajat, jotka ovat jo yhtiön 
omistajia.

Osakejärjestelyt täysin ulkopuolisen pääomasijoittajan kanssa on todettu haastavaksi 
vaihtoehdoksi Suur-Savon Sähkö Oy:n yhtiöjärjestyksessä olevan lunastuslausekkeen 
vuoksi, ellei aiheesta päästäisi riittävään yhteisymmärrykseen muiden osakkaiden 
kanssa. Suur-Savon Sähkö Oy:n ja Etelä-Savon Energia Oy:n fuusioratkaisu on todettu 
pulmalliseksi mm. yhtiöiden toiminnan ja strategisten tavoitteiden yhteensovittamisen 
haasteiden vuoksi. Lisäksi toistaiseksi esillä olleissa fuusion toteutusmalleissa Mikkelin 
kaupungin omistusosuus ja päätösvalta olisivat todennäköisesti jääneet 
riittämättömiksi.  

Työryhmä ehdottaa, että energiaomistusselvitystä jatketaan omistajakuntien 
holdingyhtiön muodostamisen ja muiden yhtiön osakkaina olevien tahojen kanssa 
tehtävien osakejärjestelyjen osalta, ja että uusi kaupunginhallitus nimeää syksyllä tätä 
varten uuden energiatyöryhmän. Edelleen työryhmä esittää, että Mikkelin kaupungin 
on syytä pyrkiä edistämään due diligence -selvityksen toteuttamista Suur-Savon Sähkö 
Oy:ssa riippumatta siitä, millaiseen ratkaisuun energiaomistuksen suhteen lopulta 
päädytään.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee 
energiaomistusjärjestelyjen selvittämisen tilanteen tiedoksi.

Lisäksi kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että energiaomistusselvitystä 
jatketaan omistajakuntien holdingyhtiön muodostamisen ja muiden yhtiön osakkaina 
olevien tahojen kanssa tehtävien osakejärjestelyjen osalta.    

Pöytäkirja tämän pykälän oslta tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana Jukka Pöyry esitti, että kaupunginhallitus esittää 
kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee energiaomistusjärjestelyjen selvittämisen 
tilanteen tiedoksi. Koska kukaan ei kannattanut Jukka Pöyryn esitystä, se raukesi.

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän esitys on tullut kaupunginhallituksen päätökseksi. 

Merkitään, että Jukka Pöyry jätti asiasta eriävän mielipiteen.

Merkitään, että Arto Seppälä, Armi Salo-Oksa ja Minna Pöntinen ilmoittivat olevansa 
esteellisiä (hallintoneuvoston jäseniä) ja poistuivat kokouksesta tämän pykälän 
käsittelyn ajaksi. Ilmoitukset hyväksyttiin. Heidän tilalleen kokoukseen saapuivat 
varajäsenet Jatta Juhola, Olli Miettinen ja Nina Jussi-Pekka.
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Merkitään, että kokouksen puheenjohtajana tämän pykälän ajan 
toimi  kaupunginhallituksen 1. varapuheenjohtaja Kirsi Olkkonen. 

Merkitään, että tämän pykälän ajan kokouksessa oli läsnä myös energiatyöryhmän 
jäsen Markku Kakriainen.

Eriävä mielipide

Jukka Pöyryn eriävä mielipide:
Kaupungin talous ei ole tasapainossa. Menoja on jatkuvasti noin 10 miljoonaa euroa 
enemmän kuin tuloja. Siitä velkaantuminen ja taseen alijäämät ovat syntyneet. Talous 
pitää saada tasapainoon ennen mahdollisia energiaomaisuusjärjestelyjä. Jos ensin 
korjataan tase niin tuskin valtuustossa saadaan aikaan talouden tasapainoa. Yllä 
mainituilla perusteilla esitän että: Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, 
että se merkitsee energiaomistusjärjestelyjen selvittämisen tilanteen tiedoksi.

Kaupunginvaltuusto, 07.06.2021, § 76

Liitteet
1 Liite Kv Yhteenveto energiatyöryhmän keskusteluista

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto merkitsee 
energiaomistusjärjestelyjen selvittämisen tilanteen tiedoksi.

Lisäksi kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että energiaomistusselvitystä 
jatketaan omistajakuntien holdingyhtiön muodostamisen ja muiden yhtiön osakkaina 
olevien tahojen kanssa tehtävien osakejärjestelyjen osalta.  

Päätös
Asiassa käydyn keskustelun aikana valtuutettu Jukka Pöyry esitti, 
että kaupunginvaltuusto merkitsee energiaomistusjärjestelyjen selvittämisen tilanteen 
tiedoksi. Koska kukaan ei kannattanut esitystä, se raukesi.

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on tullut kaupunginvaltuuston 
päätökseksi.

Merkitään, että valtuutettu Jukka Pöyry jätti asiasta eriävän mielipiteen. 

Merkitään, että kaupunginjohtaja Timo Halonen selosti asiaa kaupunginvaltuustolle.

Kaupunginhallitus, 23.08.2021, § 335

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
vt. talousjohtaja
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1.  

2.  

Kaupunginvaltuusto päätti 15.2.2021 § 25 omistajapoliittisena linjauksena 
energiatyöryhmän esittämän ratkaisun mukaisesti, että kaupunki jatkaa Suur-Savon 
Sähkö Oy:n osakkeiden omistusjärjestelyjen selvitystä.

Päätöksellään 7.6.2021 § 76 kaupunginvaltuusto linjasi, että energiaomistusselvitystä 
jatketaan edelleen

Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajakuntien yhteisen holdingyhtiön muodostamisen 
ja
muiden yhtiön osakkaina olevien tahojen kanssa tehtävien osakejärjestelyjen 
osalta.

 

Kesäkuun päätöksen esittelytekstissä kerrotaan energiatyöryhmän esittävän, että uusi 
kaupunginhallitus nimeäisi syksyllä jatkoselvitystyötä varten uuden 
energiatyöryhmän. Edelleen työryhmä on esittänyt, että Mikkelin kaupungin on syytä 
pyrkiä edistämään due diligence -selvityksen toteuttamista Suur-Savon Sähkö Oy:ssa 
riippumatta siitä, millaiseen ratkaisuun energiaomistuksen suhteen lopulta päädytään.

Viimeksi energiatyöryhmään ovat kuuluneet Soile Kuitunen, Markku Kakriainen ja Olli 
Miettinen. Ryhmän puheenjohtajana on toiminut kaupunginjohtaja, ja työskentelyyn 
ovat osallistuneet myös hallintojohtaja ja vs. talousjohtaja.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus nimeää uuden energiatyöryhmän ja antaa tarvittavaksi katsomansa 
evästyksen sen työskentelyyn.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti nimetä työryhmään Pirjo Siiskosen, Eero Ahon, Satu 
Taavitsaisen, Heli Kauppisen ja Raimo Heinäsen ja samalla oikeutti työryhmän 
kutsumaan siihen tarvittavan virkamiesedustuksen. Lisäksi kaupunginhallitus päätti, 
että työryhmän tulee tuoda esitys kaupunginhallitukselle vuoden 2021 loppuun 
mennessä 

Merkitään, että Armi Salo-Oksa ja Minna Pöntinen ilmoittivat olevansa esteellisiä (Suur-
Savon Sähkö Oy:n hallintoneuvoston jäseniä) ja poistuivat kokouksesta. Ilmoitukset 
hyväksyttiin.

Kaupunginhallitus, 22.11.2021, § 481

Valmistelija / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
vt. talousjohtaja

Kaupunginhallitus asetti uuden energiatyöryhmän päätöksellään 23.8.2021 § 335. 
Kaupunginhallitus edellytti työryhmän tuovan esityksensä kaupunginhallitukselle 
vuoden 2021 loppuun mennessä.
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1.  

2.  

Kaupunginvaltuuston 7.6.2021 § 76 linjauksen mukaisesti työryhmän toimeksianto 
keskittyy

Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajakuntien yhteisen holdingyhtiön muodostamisen 
selvittämiseen
muiden yhtiön osakkaina olevien tahojen kanssa tehtävien osakejärjestelyjen 
selvittämiseen.
 

Valtuuston kesäkuun päätöksen esittelytekstissä kerrotaan aiemman 
energiatyöryhmän esittäneen, että uusi kaupunginhallitus nimeäisi syksyllä 
jatkoselvitystyötä varten uuden energiatyöryhmän. Edelleen työryhmä esitti, että 
Mikkelin kaupungin on syytä pyrkiä edistämään due diligence -selvityksen 
toteuttamista Suur-Savon Sähkö Oy:ssa riippumatta siitä, millaiseen ratkaisuun 
energiaomistuksen suhteen lopulta päädytään.

Energiatyöryhmä on kokoontunut asettamispäätöksen jälkeen kahdeksan kertaa. 
Työryhmän jäsenet ovat saaneet käyttöönsä aiemman työryhmän työskentelyn aikana 
kertyneet materiaalit. Työryhmä on kuullut aiempia energiatyöryhmän jäseniä 
Kakriaista, Kuitusta ja Miettistä sekä asiantuntijakumppani KPMG:tä. Työryhmä on 
selvittänyt ja käynyt keskusteluita kuntaholdingyhtiöön liittyen (vaihtoehto 1) sekä 
tavannut muita mahdollisia kumppaneita Suur-Savon Sähkö Oy:n osakejärjestelyjen 
tekemiseen (vaihtoehto 2).

Kuntaholdingmallin hyvänä puolena nähdään Suur-Savon Sähkö Oy:n omistuksen 
säilyminen kunnilla, vaikka hallinnointi siirtyisi yhteisesti omistettuun holdingyhtiöön. 
Kuntaholdingratkaisussa toteutuisi myös alijäämien kattamiseen tarvittava 
kirjanpidollinen myyntivoitto. Mallin suurin heikkous on se, että holdingyhtiön 
perustaminen ei poista Mikkelin näkökulmasta yhtiön toiminnassa ja hallinnoinnissa 
nykyisin näyttäytyviä haasteita, sillä yhtiön omistajaohjaus säilyisi väliin 
perustettavasta holdingyhtiöstä huolimatta käytännössä ennallaan. Mikkelin 
päätösvalta yhtiössä on jäänyt hyvin pieneksi, vaikka se on yhtiön suurin 
kuntaomistaja. Liiketoiminnan riskit säilyisivät edelleen kuntaomistajilla, eikä 
esimerkiksi hinnoittelupolitiikkaan saataisi edelleenkään vietyä Mikkelin tärkeänä 
pitämiä muutoksia. Haasteena on myös aikataulu; kuntaomistajien kesken ei 
keskustelujen perusteella vallitse yhteistä näkemystä yhtiön suunnasta, joten 
yhteisymmärryksen löytäminen kaikkia osapuolia tyydyttävän holdingmallin 
aikaansaamiseksi Mikkelin alijäämien kattamisvelvoitteen asettamassa aikaikkunassa 
olisi melko vaikeaa.

Sijoittajaholding-mallissa järjestelyn hyvänä puolena nähdään ulkopuolisen omistajan 
tuoma ammattimainen ote yhtiön hallitustyöskentelyyn ja riskien tasapainottuminen, 
johon sijoittajataholla olisi aito motivaatio sitoutua. Mikäli järjestely tehtäisiin yhtiön 
nykyisen omistajan kanssa, ei yhtiöjärjestyksen lunastusoikeus pätisi osakekauppaan. 
Tuloutustaso olisi alijäämien kattamisen kannalta riittävä. Haasteena mallissa on 
joidenkin kuntaomistajien ja yhtiön itsensä kielteinen suhtautuminen 
ratkaisuvaihtoehtoon; osakekaupan toteutuminen edellyttää due diligence -
tarkastuksen toteutusta, jonka onnistuminen vaatii yhtiön johdon myötävaikutusta. 
Sijoittajaholdingratkaisussa ensiarvoisen tärkeää olisi tehdä ostajan kanssa sopimus 
Mikkelille keskeisistä tavoitteista, kuten kotipaikan säilyttämisestä Mikkelissä, 
hinnoittelupolitiikasta ja yhtiön taseen tehostamisesta. Aikataulullisesti 
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sijoittajaholdingratkaisu on toteutettavissa kuntaholdingratkaisua nopeammin, mikäli 
järjestely tehdään yhtiön nykyisen osakkeenomistajan kanssa.

Sekä energiatyöryhmän omissa keskusteluissa että kaupunginvaltuuston 
strategiavalmistelussa on noussut esiin tarve avata uudelleen myös Etelä-Savon 
Energian omistusjärjestelyvaihtoehtojen pohdinta. Esillä olleita vaihtoehtoja Etelä-
Savon Energian suhteen ovat mm. vähemmistöosuuden myynti Suur-Savon Sähkölle 
eli maakunnallisen energiayhtiön tavoittelu, vähemmistöosuuden myyminen ulkoiselle 
sijoittajataholle sekä ESE:n kaukolämpöliiketoiminnan myynti. Näiden vaihtoehtojen 
tarkempi selvittäminen edellyttäisi energiatyöryhmän toimeksiannon laajentamista. 
Nykyinen tehtävänanto perustuu kaupunginvaltuuston kesäkuiseen 
linjauspäätökseen, joten asia tulee tarvittaessa saattaa kaupunginvaltuustolle uuteen 
käsittelyyn tehtävänannon laajentamista varten. Toimeksiannon mahdollinen 
laajentuminen ei tarkoittaisi aiemman tehtävänannon hylkäämistä tai päättymistä, 
vaan tarkoituksena on laajentaa vaihtoehtojen tutkiminen jälleen myös Etelä-Savon 
Energiaan. Kesällä 2021 valitulle uudelle kaupunginvaltuustolle on aiheellista avata 
kaikki realistiset toimintavaihtoehdot molempien energiayhtiöiden osalta, jotta 
valtuustolla on käytettävissään tarvittavat tiedot eri ratkaisuvaihtoehdoista 
energiaomaisuusjärjestelyiden varsinaisessa päätöksentekovaiheessa.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että energiatyöryhmän aiempaa 
toimeksiantoa laajennetaan koskemaan myös Etelä-Savon Energia Oy:n 
omistusjärjestelyiden selvittämistä. Myös aiempi Suur-Savon Sähkö Oy:n 
omistusjärjestelyjen selvittämistä koskeva toimeksianto säilyy voimassa.

Edelleen kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että se ohjeistaa energiatyöryhmää 
vaatimaan valtuuston toimeksiannosta Suur-Savon Sähkö Oy:n toimivaa johtoa 
myötävaikuttamaan due diligence -tarkastuksen toteuttamiseen yhtiössä riippumatta 
siitä, millaiseen ratkaisuun Mikkelin energiaomistusratkaisussa päädytään.

Päätös
Keskustelun aikana Satu Taavitsainen esitti Jarno Strengellin kannattamana, 
että energiatyöryhmän toimeksiantoa ei laajenneta koskemaan kaupungin 100% 
omistamaa Etelä-Savon Energia Oy:tä.

Lisäksi esittelijä täydensi esitystään niin, että due diligence -tarkastusta ei "vaadita" 
vaan "pyydetään" ja se pyydetään myös Etelä-Savon Energia Oy:n osalta. 

Puheenjohtaja totesi, että on tehty esittelijän ehdotuksesta poikkeava esitys ja esitti 
asian ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ne jotka kannattavat esittelijän esitystä, 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Satu Taavitsaisen esitystä, äänestävät ei. 
Äänestys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 9 jaa ääntä (Petri 
Pekonen, Raimo Heinänen, Jouko Kervinen, Pekka Pöyry, Pirkko Valtola, Heli 
Kauppinen, Tanja Hartonen, Eero Aho ja Pirjo Siiskonen) ja 2 ei ääntä (Satu 
Taavitsainen ja Jarmo Strengell). Puheenjohtaja totesi, että esittelijän täydentämä 
pohjaesitys on tullut kaupunginhallituksen päätökseksi. 
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Merkitään, että Armi Salo-Oksa ja Minna Pöntinen ilmoittivat olevansa esteellisiä (Suur-
Savon Sähkö Oy:n hallintoneuvoston jäseniä) ja poistuivat kokouksesta tämän pykälän 
käsittelyn ajaksi. Ilmoitukset hyväksyttiin.

Armi Salo-Oksan varajäsen Jouko Kervinen saapui kokoukseen klo 14.09 ja oli 
kokouksessa tämän pykälän käsittelyn ajan.

Pöytäkirjan tarkastajaksi valittiin tämän pykälän ajaksi Jarno Strengell.

Satu Taavitsainen ja Jarno Strengell jättivät eriävät mielipiteet.

Eriävä mielipide
Eriävä mielipide, Jarno Strengell:

Mikkelin kaupunginvaltuuston 7.6.2021 päätöstä energiaomistusjärjestelyjen osalta ei 
pidä muuttaa, jossa annettiin lupa jatkoselvittää vain Suur-Savon Sähkön 
osakeomistusjärjestelyjä. Suur-Savon Sähkön ja Etelä-Savon Energian 
energiaomistusjärjestelyistä ja selvitetyistä asioista 2020 - 2021 on pidetty infotilaisuus 
uudelle kaupunginvaltuustolle syksyllä 2021, lisäksi selvitetyt asiat ovat isolta osaltaan 
julkisia, joten uusi valtuusto 2021 – 2025 on selvillä tämän hetkisestä 
energiaomistusjärjestelyjen tilanteesta, eikä energiaomistusjärjestelyjen selvityksen 
laajentamiselle tai kaupunginvaltuuston 7.6.2021 päätöksen muuttamiselle ole 
tarvetta.

 

Eriävä mielipide, Satu Taavitsainen

En kannata ESE:n eli kaupungin 100 prosenttisesti omistaman Etelä-Savon Energia Oy:
n ja sen sähkö- ja kaukolämpöverkkojen myymistä. Vaikka kaupungin kassaan voisi 
hetkellisesti tulla miljoonia, niin pidemmällä aikavälillä asukkaidemme ja yritysten 
lompakko ohenisi, kun hinnat nousisivat.

ESE:n kaukolämmön ja sähkön siirtohinnat ovat kilpailukykyiset ja aukkaillemme ja 
yrityksille kohtuuhintaiset. Mikkeliläiset hyötyvät ESE:n hinnoista miljoonia euroja 
vuodessa. Tämä tuo ostovoimaa alueellemme. ESE on tulouttanut osinkoja Mikkelille 
useita miljoonia euroja jokavuotisen tuloutuksen muodossa.

Mielestäni Mikkelin kaupungin tulee kaikessa kaavoituksessaan, tonttien luovutuksissa 
yksityisille ja yrityksille edistää nimenomaan ESE-verkon alueelle lisärakentamista. ESE:
n kohtuuhintainen sähkönsiirto ja kaukolämpö edistävät mikkeliläisten yritysten, 
yhteisöjen ja yksityisten ihmisten elinvoimaa ja ostovoimaa.

Olen jo aiemmin äänestänyt ESE:n myymistä vastaan 10 vuotta sitten. Estin myymisen 
esitykselläni. Tuolloin voitimme kahdella äänellä ja ESE pysyi kaupungin omistuksessa.
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Muutoksenhakukielto
§457, §458, §459, §460, §461, §462, §463, §464, §465, §468, §469, §471, §472, §473, 
§474, §475, §476, §477, §478, §480, §481

Muutoksenhakukielto
Päätökseen, joka koskee valmistelua tai täytäntöönpanoa ei saa kuntalain (410/2015) 
136 §:n perusteella hakea muutosta.
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Oikaisuvaatimus
§466, §470

Oikaisuvaatimusohje
Tähän päätökseen tyytymätön voi tehdä kirjallisen oikaisuvaatimuksen. Päätökseen ei 
saa hakea muutosta valittamalla tuomioistuimeen.

Oikaisuvaatimusoikeus
Oikaisuvaatimuksen saa tehdä:

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa sekä(asianosainen), 
kunnan jäsen.

Oikaisuvaatimusaika
Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Oikaisuvaatimus on toimitettava Mikkelin kaupungin kirjaamoon viimeistään 
määräajan viimeisenä päivänä ennen kirjaamon aukioloajan päättymistä. 
Oikaisuvaatimuksen voi toimittaa myös postitse tai sähköisesti. Postiin 
oikaisuvaatimusasiakirjat on jätettävä niin ajoissa, että ne ehtivät perille ennen 
oikaisuvaatimusajan päättymistä.

 katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän Asianosaisen
päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa 
katsotaan asianosaisen saaneen tiedon päätöksestä kolmantena päivänä viestin 
lähettämisestä, jollei muuta näytetä.

ja kuntalain (410/2015) 137 §:n 2 momentissa tarkoitetun kunnan Kunnan jäsenen 
katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, kun pöytäkirja 
on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.

Tiedoksisaantipäivää ei lueta oikaisuvaatimusaikaan. Jos oikaisuvaatimusajan 
viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto 
tai arkilauantai, saa oikaisuvaatimuksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Oikaisuvaatimusviranomainen
Viranomainen, jolle oikaisuvaatimus tehdään, on Mikkelin kaupunki/Kaupunginhallitus.

Käyntiosoite: Raatihuoneenkatu 8–10, 50100
Postiosoite: PL 33, (Raatihuoneenkatu 8–10), 50101 Mikkeli
Faksinumero: 015 36 6583
Sähköpostiosoite: kirjaamo@mikkeli.fi

Kirjaamon aukioloaika on maanantaista perjantaihin klo 9-16 ja arkipyhien aattoina 
sekä kesä-elokuussa maanantaista perjantaihin klo 9-15.

Oikaisuvaatimuksen muoto ja sisältö
Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
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kirjallisesta muodosta.

Oikaisuvaatimuksesta on käytävä ilmi vaatimus perusteineen, ja se on tekijän 
allekirjoitettava. Sähköistä asiakirjaa ei kuitenkaan tarvitse täydentää allekirjoituksella, 
jos asiakirjassa on tiedot lähettäjästä eikä asiakirjan alkuperäisyyttä tai eheyttä ole 
syytä epäillä.

Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava:

päätös, johon haetaan oikaisua,
se, millaista oikaisua vaaditaan,
millä perusteella oikaisua vaaditaan.

Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava tekijän nimi, kotikunta, postiosoite ja 
puhelinnumero.

Jos oikaisuvaatimuspäätös voidaan antaa tiedoksi sähköisenä viestinä, yhteystietona 
pyydetään ilmoittamaan myös sähköpostiosoite.

Pöytäkirja
Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Mikkelin kaupungin 
kirjaamosta.

Käyntiosoite: Raatihuoneenkatu 8–10, 50100 Mikkeli
Postiosoite: PL 33, (Raatihuoneenkatu 8–10), 50101 Mikkeli
Faksinumero: 015 36 6583
Puhelinnumero: 044 794 2033 / 015 1941 (vaihde)
Sähköpostiosoite: kirjaamo@mikkeli.fi

Kirjaamon aukioloaika on maanantaista perjantaihin klo 9-16 ja arkipyhien aattoina 
sekä kesä-elokuussa maanantaista perjantaihin klo 9-15.
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